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 1. Стефко Бурджиев поздрави Пламен Стоилов  

 Днес, 04.04.2016 г., кметът на град Русе отбелязва своя личен празник. 

 По този повод областният управител на Област Русе – доц. д-р Стефко 

Бурджиев, заедно с неговия заместник – Станимир Станчев, поднесоха на Пламен 

Стоилов своите искрени благопожелания за здраве, семейно щастие и успехи в 

реализирането на хуманните и високо отговорни начинания! 

 Кметът на Русе получи два красиви букета, както и двата тома на акад. Георги 

Марков, описващи друга история на най-голямата война – „Разгарянето на пожара“ и 

„Светът в пламъци“. 

 В поздравителния адрес до Пламен Стоилов доц. Бурджиев пише: 

 „ʇʨʠʚʝʪʩʪʚʘʤ ʩʠʣʥʘʪʘ ʠ ʮʝʣʝʫʩʪʨʝʤʝʥʘ ʧʦʣʠʪʠʢʘ ʥʘ ʝʚʨʦʧʝʡʩʢʦ ʩʙʣʠʞʘʚʘʥʝ, 

ʢʦʷʪʦ ʟʘʝʜʥʦ ʩ ɺʘʰʠʷ ʦʪʛʦʚʦʨʝʥ ʝʢʠʧ ʚʦʜʠʪʝ ʟʘ ʧʦʩʪʠʛʘʥʝ ʥʘ ʚʠʩʦʢʦʫʜʦʚʣʝʪʚʦʨʷʚʘʱʠ 

ʨʝʟʫʣʪʘʪʠ ʠ ʫʪʚʲʨʞʜʘʚʘʥʝ ʧʦʟʠʮʠʠʪʝ ʥʘ ʛʨʘʜ ʈʫʩʝ ʢʘʪʦ ʜʦʙʨʦ ʠ ʧʨʠʚʣʝʢʘʪʝʣʥʦ 

ʤʷʩʪʦ ʟʘ ʞʠʚʝʝʥʝ ʠ ʧʨʘʚʝʥʝ ʥʘ ʙʠʟʥʝʩ!ɺʷʨʚʘʤ, ʯʝ ʠʟʛʨʘʜʝʥʦʪʦ ʤʝʞʜʫ ʆʙʣʘʩʪ ʈʫʩʝ ʠ 

ʆʙʱʠʥʘ ʈʫʩʝ ʧʘʨʪʥʴʦʨʩʪʚʦ ʱʝ ʧʨʦʜʲʣʞʠ ʚ ʜʫʭʘ ʥʘ ʦʙʱʦʝʚʨʦʧʝʡʩʢʦʪʦ ʙʲʜʝʱʝ ʥʘ 

ʛʨʘʜʘ ʠ ʦʙʱʠʥʘʪʘ!ñ 

 2. Русе отбелязва Международния ден на ромите 

 На 06.04.2016 г. Областна администрация Русе съобщи, че по повод 8 април – 

Международен ден на ромите, Сдружение „Бъдеща алтернатива за хората“ и Областна 

администрация – Русе със съдействието на Община Русе и Българо-Румънски 

трансграничен институт по медиация, организират празнична програма за отбелязване 

на празника. 

 Откриването на честванията ще се състои в 10:00 часа в Пленарна зала на 

Община Русе. 

 Официален гост ще бъде Станимир Станчев – заместник областен управител. 

 По време на концертната програма ще бъде прожектиран документален филм, 

свързан с Международния ден на ромите. 

 Събитията продължават, като в 11:30 часа на игрището пред спортен комплекс 

„Ялта“ ще играят един срещу друг футболният отбор на Община Русе и този на ромите 

от кв. „Селеметя“. 

 3. Юбилейна година за изпълнителна агенция „Проучване и поддържане на 

р. Дунав“ 

 Днес, 06.04.2016 г., в зала „Европа“ на Доходно здание настоящи и бивши 

служители на Изпълнителна агенция „Проучване и поддържане на р. Дунав“ уважиха 

празничната програма по повод 60-годишнината на  Агенцията. 

 Официални лица, гости на събитието, бяха Пламен Нунев – народен 

представител от 19 МИР в 43-тото Народно събрание, Явор Янчев – заместник областен 

управител, чл.-кор. проф. дтн Христо Белоев – председател на Общински съвет Русе, 

Иван Григоров – зам.-кмет „Хуманитарни дейности“ на Община Русе и проф. д-р 

Велизара Пенчева – ректор на Русенския университет. 

 Поздравителен адрес от името на Областния управител на Област Русе връчи 

Явор Янчев. В него се казва: Ăʇʨʠʚʝʪʩʪʚʘʤ ʫʧʨʘʞʥʷʚʘʥʘʪʘ ʧʨʝʟ ʜʲʣʛʦʛʦʜʠʰʥʘʪʘ 

ʠʩʪʦʨʠʷ ʥʘ ɸʛʝʥʮʠʷʪʘ ʜʦʩʪʦʡʥʘ ʨʲʢʦʚʦʜʥʘ ʧʦʣʠʪʠʢʘ! 

 ɼʥʝʩ ʧʣʦʜʦʚʝʪʝ ʥʘ ɺʘʰʠʷ ʪʨʫʜ ʦʣʠʮʝʪʚʦʨʷʚʘʪ ʪʨʫʜʥʦʪʦ ʥʘʯʘʣʦ, ʧʨʝʦʜʦʣʝʥʠʪʝ 

ʧʨʝʧʷʪʩʪʚʠʷ ʧʦ ʧʲʪʷ ʥʘ ʫʩʧʝʭʘ ʜʦ ʟʘʚʦʶʚʘʥʠʷ ʩʲʩ ʟʥʘʥʠʷ, ʫʤʝʥʠʷ ʠ ʦʪʛʦʚʦʨʥʦʩʪ ʚʠʩʦʢ 

ʘʚʪʦʨʠʪʝʪ!ñ. 

 Инж. Павлин Цонев – изпълнителен директор на Агенцията, откри програмата. 

Накратко, той запозна аудиторията с ключови от 60-годишната история на Агенцията 

събития. По думите му стана ясно, че предстои изграждане на нов хидрографен кораб, 
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както и кандидатстване по проект за конструирането и построяването на кораб-

партньор на кораба „Вит“. 

 Последваха изказвания на директори на дирекции в Изпълнителната агенция. Те 

разказаха своята история, като част от семейството на Агенцията. 

 Отличени за особени заслуги при спасяването на човешки животи бяха трима 

служители на Агенцията. Празничната програма продължи с награждаване на децата, 

участвали в конкурса „Дунав – сърцето на Европа“. 

 4. Стефко Бурджиев засади дръвчета по повод „Седмицата на гората“ 

 Днес, 07.04.2016 г., кметът на Община Борово – Валентин Панайотов, откри 

празника „Седмицата на гората“. 

 От 04 до 10 април 2016 г. за 91-ва поредна година се празнува „Седмицата на 

гората“ като началото е поставено през 1925 г. Това е празник на всички ангажирани в 

опазването и стопанисването на зеленото богатство на България. 

 Инициативата за организиране залесяване на паркове се осъществява от 

Регионална дирекция по горите гр. Русе. За първа година мероприятието се 

осъществява на територията на Община Борово. 

 Празника уважиха доц. д-р Стефко Бурджиев – областен управител на Област 

Русе, инж. Севдалина Димитрова – директор на Регионална дирекция по горите – Русе, 

проф. д-р Иван Палигоров – председател на Съюза на лесовъдите в България, Ангел 

Куков – директор на Горско стопанство Бяла, общински съветници, жители на град 

Борово и гости на града. 

 В рамките на приветственото си слово доц. д-р Бурджиев посочи, че настоящата 

добра инициатива го връща назад в детските години, когато подобни практики по 

залесяване са били национална традиция. Той определи тези мероприятия като „най-

ценното – старото поколение да внуши на младите тази любов към „белите дробове“ на 

България, както наричаме гората“. Областният управител изрази надежда този ден от 

формален да се превърне в традиция за всички населени места на територията на 

Русенска област, отчитайки освен възпитателния характер, но и приноса за увеличаване 

зеленото богатство на България. 

 Инж. Димитрова определи Община Борово като една от добрите общини, която 

стриктно спазва своите задължения, опазва горските си територии и подобрява тяхното 

състояние. Тя допълни още, че Община Борово е една от малкото общини, извършила 

залесяване на 330 дка по Програмата за развитие на селските райони. 

 В богатата празнична програма участваха пенсионерските клубове от Община 

Борово, ученици от ОУ „Св. Климент Охридски”, децата от ОДЗ „Славейче”. 

 Проведен беше и конкурс за най-добра рисунка на асфалт на тема „Аз обичам 

гората”. 

 Засадени бяха 30 броя дръвчета и храсти, осигурени от Горско стопанство Бяла. 

Активно участие в залесяването взеха Областният управител, кметът на Общината, 

председателят на Съюза на лесовъдите в България, директорът на Регионална дирекция 

по горите – Русе. 

 5. Станимир Станчев на посещение при ръководството на Регионална 

здравна инспекция Русе 

 На 07.04.2016 г. по повод Световния ден на здравето и Професионалния празник 

на здравния работник Станимир Станчев – заместник областен управител на Област 

Русе, посети ръководството на Регионална здравна инспекция – Русе. 

 Поднасяйки красиви букети с цветя на д-р Маргарита Николова – директор, и   

д-р Искра Генева – зам.-директор, той пожела преди всичко здраве, сили и енергия за 

продължаване провеждането на мисията по опазване и развитие на здравеопазването в 

Русе и Русенска област. 
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 В знак на дълбока благодарност за проявявания от д-р Петър Москов – министър  

на здравеопазването, професионализъм, лично отношение по проблемите на здравето и 

отговорност, ръководството на Областна администрация – Русе изпрати поздравителен 

адрес.  В него се изразява увереност,че плодотворните контакти между Министерството 

на здравеопазването и Областна администрация – Русе имат бъдеще и с усилията на 

министерството ще бъдат намерени най-добрите управленски решения за повишаване 

нивото и качеството на здравеопазването в Русе и Русенска област. 

 Честит празник на всички здравни лица в Русе, Русенска област и региона! 

 6. Конкурс „Годишни награди по безопасност и здраве в Област Русе - 2015“ 

 Днес, 08.04.2016 г. за втора поредна година Областният съвет по условия на труд 

организира конкурс „Годишни награди по безопасност и здраве в Област Русе“. 

 Номинациите отново ще бъдат в 3 категории: 

- Малки предприятия – до 50 наети; 

- Средни предприятия – от 50 до 250 наети; 

- Големи предприятия – над 250 наети. 

 Конкурсът се организира по повод отбелязването на Международния ден за 

безопасност и култура на труда. 

 Всеки кандидат може да участва само в една от категориите. Не могат да 

участват предприятия, допуснали смъртна злополука или злополука, довела до трайна 

инвалидност през 2015 г. 

 Необходими документи за кандидатстване: 

- Попълнен формуляр за кандидатстване; 

- Допълнителни материали (включително снимки, презентации, графики, 

диаграми и др.). 

 Номинации ще се приемат до 17:00 часа на 22.04.2015 г. на хартиен носител в 

Центъра за административно обслужване на Областна администрация – Русе, намиращ 

се в гр.Русе, пл.„Свобода“ 6, или по електронен път на официалната електронна поща 

на Областна администрация – Русе – governor@ruse.bg. 

 7. Годишен национален конкурс „Най-добра областна администрация” 

 На 08.04.2016 г. Областна администрация Русе съобщи, че на официална 

церемония на 07.04.2016 г., в град София са били публично обявени отличените най-

добри администрации в различни направления, както и областната администрация, 

получила приза „Най-добра администрация за 2015” за цялостната си дейност. 

 Годишният национален конкурс „Най-добра областна администрация” се 

организира от СА „Д. А. Ценов” – Свищов със съдействието на Министерски съвет на 

Република България и с Института по публична администрация. В конкурса участие 

взеха 21 областни администрации, които бяха оценявани спрямо разработена Методика 

за оценяване на организациите от публичния сектор с 42 критерия в областите 

стратегическо и оперативно планиране, финансово управление и контрол. 

 Членове на компетентното жури са проф. д-р Борислав Борисов – катедра 

„Стратегическо планиране" в Стопанската академия, Павел Иванов – директор на 

Института по публична администраця, проф. Маргарита Богданова – ръководител 

катедра „Стратегическо планиране“ в Стопанската академия, д-р Снежана  Димитрова – 

член на УС на Професионалното обединение на държавните администрации и доц. д-р 

Валентин Василев – катедра „Публично правни науки в ЮЗУ. 

 Тази година Областна администрация – Русе получи приза за „Най-проектно 

ориентирана Областна адмнистрация в България за 2015 г.” На церемонията присъства 

лично Симеон Иванов – главен секретар на Областна администрация – Русе, който прие 

грамотата и плакета, удостоверяващи отличието на администрацията в Конкурса. 

http://www.ruse.bg/zone/admin/uploads/files/%D0%A4%D0%BE%D1%80%D0%BC%D1%83%D0%BB%D1%8F%D1%80%20%D0%B7%D0%B0%20%D0%BA%D0%B0%D0%BD%D0%B4%D0%B8%D0%B4%D0%B0%D1%82%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5.doc
mailto:governor@ruse.bg
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 Силно развълнуван от високата оценка, Иванов от името на Областния 

управител на Област Русе, отбеляза в изказването си, че като горди притежатели на 

приза за „Най-активна администрация” за 2014 г., през 2015-та усилията по подготовка 

на кандидатурата са били насочени към отстраняване на констатираните слабости и по-

доброто представяне на администрацията във второто издание на Конкурса. „Намирам 

организирането и провеждането на конкурси за добро управление за ефективен 

инструмент, който при наистина добре свършена работа може да допринесе за 

утвърждаването на положителния образ в публичното пространство на 

администрациите и чрез който, реализираната от тях дейност придобива измерими 

реални очертания”, заключи  Иванов. 

 В други направления бяха отличени и областните администрации на областите 

Благоевград, Търговище, Разград, Пловдив и Силистра. 

 За „Най-добра областна администрация 2015 г.” беше определена Областна 

администрация Кюстендил. 

 8. Общо годишно събрание на Асоциация „Еврорегион Данубиус“ 

 Днес, 08.04.2016 г., в Конферентната зала на хотел „Суд” в гр. Гюргево се 

проведе Общото годишно събрание на Асоциация „Еврорегион Данубиус“ при следния 

дневен ред: 

- Приемане отчета за дейността на Асоциация „Еврорегион Данубиус” за 2015 г.  

в съответствие с Чл.34б (5); 

- Приемане на финансовия отчет на сдружението – годишния счетоводен отчет и 

баланса за 2015 г., в съответствие с Чл.21 т.7.; освобождаване от отговорност на 

Управителния съвет, съгл.чл.21, т.15 от Устава; 

- Приемане на проектобюджета за 2016 г. – чл. 21 от устава на сдружението; 

- Разни. 

 На събранието присъстваха областният управител на Русенска област – доц. д-р 

Стефко Бурджиев, неговият заместник – Станимир Станчев, председателят на Окръжен 

съвет Гюргево – Василе Мустъця, екстперти от двете администрации, кметове на 

общини, представители на НПО и институции от Русенска област и Гюргевски окръг –

членове на организацията. 

 Изпълнителният директор на „Еврорегион Данубиус“ – Лили Ганчева, представи 

отчета за дейността на организацията през 2015 г. Тя определи годината като 

динамична и много аспектна. Също така посочи, че ако трябва да я обобщи с една дума, 

то тя би била „проекти”. Основните усилия през 2015 г. са насочени към стартиралия 

нов програмен период и Програмата за ТГС Румъния – България Интеррег V-A 2014-

2020г., за идентифициране и сформиране на партньорски екипи и подготовка на 

съвместни проектни идеи. 

 Дейността на Асоциацията протича в 5 основни направления: 

- Съдействие на българските и румънски власти за поддръжката, рехабилитацията 

и организацията на движението по Дунав мост и по граничен пункт Русе-

Гюргево по време на ремонта на румънския участък и при зимни условия; 

- Подпомагане и съдействие на централните и местни власти при реализиране на 

Европейската рамкова конвенция за ТГС между териториалните общности и 

власти, както при търсенето на решения на общи  трансгранични проблеми от 

двете страни на границата; 

- Работа на Асоциацията „Еврорегион Данубиус”, насочена към развитието на 

трансгранично сътрудничество в областта на бизнеса; 

 Трансгранично сътрудничество в областта на образованието, културата, туризма 

и социалните дейности; 

- Проекти. 
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 Като особено постижение беше определена работата на Съвместната работна 

група от представители на земеделието от Гюргевски окръг и Русенска област – 

безпрецедентна по цялата ни обща българо-румънска граница, активизирала контактите 

между представители на бизнеса от българска и румънска страна. През изминалата 

година е оказано съдействие за сключване на споразумения за сътрудничество между 

общински администрации, висши учебни заведение от България и Румъния, с цел 

създаване на партньорски екипи и последвалите подготвени и внесени трансгранични 

проекти по Програмата за ТГС Румъния – България Интеррег V-A 2014-2020г – над 14 

по първите 2 покани на програмата. 

 По време на събранието бяха обсъдени приоритетите за работа, сред които 

успешно реализиране на подадените проекти, свързани с подобряване на 

инфраструктурата, развитие на земеделието и туризма, повишаване на сигурността в 

региона Русе-Гюргево. 

 На следващо място, доц. д-р Стефко Бурджиев – областен управител на Област 

Русе, запозна участниците в общото събрание с проектната идея относно изграждане на 

магистрала, която ще свързва Русе и Велико Търново, България, както и началото на 

тази магистрала да бъде именно в непосредствена близост западно от площадката на 

бившия Комбинат за тежко машиностроене Русе. Това предложение се определя като 

жизнеспособно и перспективно, и в същото време даващо възможност в бъдеще, 

административните органи на България и Румъния да лобират съвместно за 

изграждането на трети мост над Дунав в района на това местоположение. 

 Идеята бе определена като перспективна и в светлината на общата визия за 

развитие не само на Окръг Гюргево и на целия трансграничен регион Гюргево-Русе, но 

и защото по този начин трафикът между двете страни ще заобиколи градските райони 

на Гюргево и Русе с директен достъп до 4-лентов скоростен път за движение Гюргево-

Букурещ. 

 Проектното предложение получи подкрепата на гюргевските парламентаристи, 

председателя на Окръжен Съвет Гюргево и кметът на община Гюргево, изразено в 

официално писмено становище. 

 Връчвайки писмената подкрепа на доц. д-р Бурджиев, Василе Мустъця 

подчерта: „Направеното от Вас предложение, с оглед трасето на магистралата Русе-

Велико Търново, има многобройни предимства, сред които осъществяването на връзка 

между паневропейските транспортни коридори №9 и №7, създаване на условия за 

изграждане на логистични центрове и интермодални връзки в Русе и Гюргево, 

съществуващият мост, сравнително стар, ще се ползва само от жителите на Русе и 

Гюргево, идентифициране на перспективни условия за създаване на скоростна 

железопътна линия до Букурещ. 

 Стефко Бурджиев се ангажира да запознае с оказаната подкрепа Лиляна Павлова 

– министър на регионалното развитие и благоустройството на Република България. 

 Областният управител предложи Общото събрание също да подкрепи идеята. 

 Предложението бе прието радушно. 

 Съгласно Устава на организацията, доц. д-р Бурджиев ще председателства 

Сдружението и през 2016 г., а зам.-председател остава Василе Мустъця – председател 

на Окръжен съвет Гюргево. 

 9. Международния ден на ромите 

 Днес, 08.04.2016 г., в Пленарна зала на Община Русе бе официално открита 

празничната програма по повод Международния ден на ромите, организирана от 

Сдружение „Бъдеща алтернатива за хората” и Областна администрация – Русе със 

съдействието на Община Русе и Българо-Румънски трансграничен институт по 

медиация. 
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 Гости на събитието бяха Станимир Станчев – заместник областен управител на 

Област Русе, Иван Григоров – зам.-кмет „Хуманитарни дейности“ на Община Русе, 

Румен Януаров – директор на „Бюро по труда“ Русе, Ивайло Иванов, Тодор Николов – 

международен представител на Международен ромски съюз, Ивайло Иванов – 

управител на Българо-Румънски трансграничен институт по медиация. 

 В приветствието си Станимир Станчев припомни в ретроспективен план някои 

исторически моменти, свързани с датата 8 април и обявяването му за Международен 

ден на ромите. 

 „Днес си спомняме за най-многобройното етническо малцинство в Европа и 

празнуваме ромската култура. Ромите са допринесли за развитието на културата, 

музиката и изкуството на общностите на нашия континент. Това показва колко важно е 

мотото „Обединени в многообразието“, каза той. Станчев призова ромската общност да 

се обърне с лице към обществото и да потърси подкрепата, която при открит диалог е 

възможна. 

 Събитието бе открито с презентационен филм, показващ значението на 8-ми 

април – какво трябва да знаем, да помним и да предаваме на поколенията. 

  За доброто настроение и празнична програма се погрижиха състав „Фламинго“ и 

оркестър „Русенци“. 

 Програмата продължи в спортен комплекс „Ялта”, където се проведе вече 

традиционния футболен мач между отборите на Община Русе и квартал „Селеметя”. 

 10. Вицепремиерът Румяна Бъчварова посети Русе и Русенския университет 

 Днес, 08.04.2016 г., на посещение в Русенския университет „Ангел Кънчев“ бе 

Румяна Бъчварова – заместник министър-председател по коалиционна политика и 

държавна администрация и министър на вътрешните работи на Република България. 

 Вицепремиерът бе посрещната от доц. д-р Стефко Бурджиев – областен 

управител на Област Русе, чл.- кор. проф. дтн Христо Белоев – председател на Общото 

събрание на Университета и председател на Общински съвет Русе, проф. д-р инж. 

Велизара Пенчева – ректор на Русенски университет и нейния екип. 

 Преди да се срещне със студенти и преподаватели, г-жа Бъчварова разговаря с 

ръководството на университета. 

 Проф. д-р инж. Велизара Пенчева представи кратка визитна картичка на 

Русенския университет. 

 С голяма благодарност за отправената покана, г-жа Бъчварова определи Русе 

като „специален град“. По думите й това е така не само заради атмосферата, която носи 

градът, но и поради личните й впечатления, хората, които познава и нещата, случващи 

се в този регион. По отношение на университета, г-жа Бъчварова посочи, че си личи 

грижата и отношението, което ръководството и всяка ангажирана с него страна влага за 

просперитета на висшето учебно заведение. 

 „Живеем в изключително натоварено време. Колкото сме по-адекватни на 

динамиката, толкова по-успешни ще бъдем“, заключи тя. 

 Срещата продължи, като пред широка аудитория тя изнесе публична лекция на 

тема „Европейските предизвикателства в областта на сигурността“ 

 11. Празник в гората по повод 91-ва седмица на гората 

 Днес, 09.04.2016 г., на територията на Природен парк „Русенски Лом“ в с. 

Нисово се състоя Празник в гората по повод 91-вата Седмица на гората. 

 Събитието се организира от дирекция Природен парк „Русенски Лом“ със 

съдействието на Изпълнителна агенция по горите към Министерството на земеделието 

и храните. 

 Празничната програма уважиха доц. д-р Стефко Бурджиев – областен управител 

на Област Русе, Георги Миланов – кмет на Община Иваново, Корнелия Йорданова – 
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кметски наместник на с. Нисово, инж. Севдалина Димитрова – директор на Регионална 

дирекция по горите Русе, проф. Иван Палигоров – председател на Съюза на лесовъдите 

в България, жители на с. Нисово и гости на празника. 

 Думата за приветствие имаше доц. Бурджиев. Той сподели радостта си от това, 

че има възможността да присъства на днешното събитие, което той определи, като 

значимо. „Най-ценното е, че ние, по-възрастните, даваме възможност на нашите деца да 

опознаят гората и да ги възпитаваме в любов към нея“. Бурджиев изказа благодарност 

към всички професионално и не професионално ангажирани страни в опазването и 

съхраняването на българската гора. „Днес е голям празник и за Природен парк 

„Русенски Лом“, заключи той, „който с течение на времето успя да създаде една добра 

база за развитие на природознанието в Русенска област“. 

 Последва богата палитра от певчески и танцови изпълнения. За по-малките 

организаторите се бяха погрижили, като те имаха възможност да участват в 

опознавателни, екипни и креативни игри. Малчуганите научиха какво се прави в 

гората, как се мери височина и широчина на дърветата, какви видове животни има в 

гората и още много други любопитни факти. 

 За гостите на празника беше направена специална възстановка на ритуала 

„Джамал“. 

 12. „Проект за усъвършенстване на експертизата на работоспособността“ – 

работна среща 

  В изпълнение на взето решение на заседание на Областен обществен съвет за 

социално включване на хората с увреждания, провело се на 18 февруари тази година, 

днес, 11.04.2016 г., в кабинета на заместник областния управител – Станимир Станчев, 

се състоя работна среща за обсъждане на проекта на Основни насоки за 

усъвършенстване на експертизата на работоспособността. 

 Представители на Областна администрация – Русе, Регионална здравна 

инспекция – Русе, дирекция „Социално подпомагане“ – Русе, ТЕЛК първа степен, 

районните организации на съюзите на слепите и глухите в България изложиха своята 

позиция по поставения въпрос, касаещ осъществяването на трудова и медицинска 

експертиза и определянето на остатъчната функционалност на хората с увреждания. 

 От разговорите стана ясно, че участниците в срещата подкрепят предприетата от 

правителството политика с акцент върху работоспособността на хората с увреждания и 

тяхната социализация на пазара на труда. Като дискусионни бяха определени следните 

моменти, а именно гарантирането на работни места за хора с увреждания от държавата 

и преценка на часовете труд, адекватни на тяхното състояние. 

 Станимир Станчев предложи работната група да излезе с официално писмо, в 

рамките на което да бъде отправено предложение за идентифициране на подходящи 

лостове за въздействие върху бизнеса с оглед наемане на лица с увреждания и 

обособяване на работни места спрямо техните изисквания. Основната идея, около която 

се обединиха присъстващите, се отнася до получаване на пенсия за инвалидност до 

осигуряване на работно място на лицата с увреждания. В случай, че лицето бъде наето 

за напр. 5-часов работен ден, пенсията му да се преизчислява за остатъка от времето, в 

което не е наето. Писмото ще бъде с адресати министъра на здравеопазването, 

министъра на труда и социалната политика и съответните парламентарни комисии към  

Народното събраниe 

 13. Изложбата „Поляците в и за независима България“ гостува в Русе 
 На 11.04.2016 г. в Доходно здание Катажина Деда  – завеждащ Консулски отдел 

към Посолството на Република Полша в София, откри експозицията „Поляците в и за 

независима България“. 
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 Събитието уважи доц. д-р Стефко Бурджиев – областен управител на Област 

Русе. 

 Катажина Деда отбеляза, че с радост представят на вниманието на Русенската 

общественост настоящата изложба, която представлява дългогодишен труд на 

Консулския отдел на Посолството, свързан с полските следи в България след 

Освобождението и запечатване на техния принос в следосвобожденските процеси. Тя 

изрази надежда, че изложбата ще се срещне с голям обществен интерес и ще допринесе 

за развитието на културния обмен между двете страни. 

 Доц. Бурджиев поднесе красив букет цветя на г-жа Деда. В неформален разговор 

помежду си двамата говориха за социално-икономическото развитие на двете държави 

през годините. 

 В хода на разговора, бе засегнат въпросът за засилване на сътрудничеството 

между България и Полша. В този контекст, доц. Бурджиев пое ангажимент да окаже 

необходимото съдействие на Деда за откриване на Почетно консулство на Полша в 

Русе. Двамата размениха контакти и останаха на разположение за последваща 

комуникация по темата. 

 Изложбата „Поляците в и за независима България“ в периода 1.04.-10.04.2016 г. 

беше показана в Русенския университет „Ангел Кънчев“. 

 14. Европейския ден на работодателя  

 Днес, 12.04.2016 г., „Военен клуб“ Русе домакинства организираната от 

дирекция „Регионална служба по заетостта“ – Русе към Агенцията по заетостта трудова 

борса. 

 За първи път събитието се провежда в рамките на Европейския ден на 

работодателя, а Русе е един от четирите града в България, избрани да се включат в 

инициативата на Европейските обществени служби по заетостта. 

 Мотото, с което българската Агенция по заетостта се включва в Европейския 

ден, е „Силно партньорство за успешен малък и среден бизнес!”. 

 В откриващата церемония участие взеха Драгомир Николов – директор на 

дирекция „Регионална служба по заетостта“ – Русе, Явор Янчев – заместник областен 

управител, чл.-кор. проф. дтн Христо Белоев – председател на Общински съвет Русе, 

проф. д-р инж. Велизара Пенчева – ректор на Русенския университет и Румен Януаров 

– директор на „Бюрото по труда“ – Русе. 

 Явор Янчев определи характера на събитието, като значимо предвид не само 

неговите мащаби, но и поради социално-икономическите ефекти, които носи за 

обществеността. Той приветства ангажираността на работодателите от Русенска област 

към каузата на Европейския ден „Намирам настоящата трудова борса като подходяща 

платформа за среща между търсенето и предлагането на труд“, посочи Янчев. В 

заключение, той увери в институционалната подкрепа, която Областна администрация 

– Русе е готова да оказва с цел преодоляване на диспропорциите на пазара на труда и 

осигуряване на ефективен диалог между държава – работодатели – търсещи работа. 

 Последваха преки контакти между 32-мата представителя на работодателите в 

Русенска област от различни браншове и около 300-тата безработни лица, търсещи 

работа. 

 15. Заседание на Постоянната секторна комисия в областта на 

здравеопазването 

 Днес, 12.04.2016 г., Постоянната секторна комисия в областта на 

здравеопазването заседава по въпросите, касаещи факторите на риска за здравето сред 

населението в България и правата на децата, съгласно Закона за закрила на детето. 

 Комисията председателства Станимир Станчев – заместник областен управител. 
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 Докладчици по темите бяха д-р Димитър Лазаров – главен инспектор в отдел 

„Профилактика на болестите и промоция на здравето“ към Регионална здравна 

инспекция – Русе, и Хатидже Палабуйкова – старши инспектор в отдел „Русе“ на 

главна дирекция „Контрол по правата на детето“ към Държавна агенция за закрила на 

детето. 

 Д-р Лазаров представи на вниманието на Комисията презентация на резултатите 

от проведено национално проучване на факторите на риска за здравето, чийто автор е 

Национален център по обществено здраве и анализи. 

 Изводите от проучването на здравната самооценка на населението над 20 години 

сочат следното:  

- 22.7% от респондентите не са били на преглед при ОПЛ или специалист през 

последната година; 

- Не са били на преглед при зъболекар през последната година 40% от 

анкетираните, предимно старите хора (над 65 години); 

- Всеки шести е бил на лечение в болница през последните 12 месеца; 

- Отсъствали са от работа или не са могли да изпълняват ежедневните си 

задължения през годината поради болест около  ⅓ от участниците в 

изследването, по-често жените; 

- Всеки трети от анкетираните съобщава за установена от лекар артериална 

хипертония, всеки седми за повишен холестерол в серума и гастрит/язва; 

- Ниска е честотата на проведените профилактични прегледи; 

- Не са достатъчни знанията на анкетираните по отношение на факторите на риска 

за здравето и причините за тежките заболявания. 

 Констатациите за здравната култура на учениците между 10 и 19 години се 

изразяват в: 

- Ежедневните оплаквания през последните 6 месеца са свързани основно с 

раздразнителност/лошо настроение, изпотяване на ръцете и лесна умора. 

Приеманите лекарства от учениците са предимно за настинка, кашлица, 

главоболие и болки в корема; 

- Над половината ученици, участвали в изследването, прекарват 3 и повече часа 

дневно пред компютъра през почивните дни, а над 40% – пред телевизора; 

- Всеки пети счита, че пълномасленото мляко е по-здравословно от 

нискомасленото, а всеки девети, че вкусът на храната е по-важен от последиците 

й върху здравето; 

- Всеки десети смята, че не се храни здравословно, по-често момичетата; 

- Всеки трети ученик не отчита факта, че нездравословният начин на живот 

(тютюнопушене, ниска двигателна активност, нездравословно хранене и др.) е 

най-важната причина за заболяванията. 

 По отношение следващата точка от дневния ред, г-жа Палабуйкова акцентира 

върху разпоредбите на чл. 7 и чл. 11а от Закона за закрила на детето. В заключение, 

Палабуйкова отчете необходимостта от организиране и провеждане на информационни 

кампании, ползвайки всички възможни канали за комуникация, за популяризиране и 

запознаване на обществеността с основните й задължения и отговорности в процеса по 

осигуряване правовия интерес на децата, съгласно Закона за закрила на детето. 

 В този контекст, д-р Руденко Йорданов – директор на ОС на БЧК Русе, повдигна 

актуален към настоящия момент въпрос, касаещ категоризацията на децата – мигранти, 

с неизяснен статут. Повод за поставяне на проблема са настаняваните в Приюта за деца 

в Русе деца-мигранти. Той информира, че от 62 настанени деца, 30 са мигранти. По 



12 
 

думите му, тази територия е неусвоена от гледна точка на нормативна уредба. В този 

дух, д-р Йорданов отправи апел за търсене на подходящо решение на проблема. 

 Станимир Станчев се ангажира, като предложи д-р Йорданов да отправи в 

писмен вид своето предложение за промяна в нормативната уредба и пояснена в 

конкретика тематиката на проблема. Постъпило в този формат, писмото ще бъде 

подкрепено от членовете на Постоянната секторна комисия в областта на 

здравеопазването и ще бъде изпратено до компетентните органи за становище и 

предприемане на последващи действия.  

 16. „Дни на кариерата 2016“ – заключителен етап   

 Днес, 14.04.2016 г., Факултет „Бизнес и мениджмънт“ на Русенския университет 

проведе заключителния етап от традиционно организирания форум „Дни на кариерата 

2016“. 

 В рамките на днешната среща завършващите бакалаври и магистри от факултета 

участваха в т.н.„Среща с работодатели“. 

 Форумът откри деканът на факултета – доц. д-р Александър Петков. 

 Предоставена бе възможност на Станимир Станчев – заместник областен 

управител на Област Русе, да приветства присъстващите. В качеството си на 

представител на ръководния състав на Областна администрация – Русе и в този смисъл 

потенциален работодател, той запозна аудиторията с традиционно добрите отношения, 

които поддържа Областна администрация – Русе с Русенския университет при 

реализацията на различни стажантски програми. 

 Сред младежите Станчев популяризира няколко възможности, сред които 

постъпване на неплатен стаж в администрацията при проявено писмено желание 

извън програмите и проектите за младежка заетост; предстоящата допълнителна 

втора покана за кандидатстване по Национална програма „Старт на кариерата“, в 

рамките на която Областна администрация – Русе има обявени две позиции, както и 

отворената до 17 април процедура по Програмата за студентски стажове в държавната 

администрация, където Областна администрация – Русе участва с 6 стажантски места. 

 „Въпреки риска – посочи Станчев – си струва да се доверим на младите хора, 

като ги наемаме на работа“. Като бивш възпитаник на Русенския университет, той 

увери работодателите в придобиваната в университета от младите хора добра, 

качествена и успешна подготовка. 

 В заключение, Станчев отправи апел за оказване на необходимата първоначална 

подкрепа на завършващите студенти, за да бъде затворен за младите Терминал 2 и да се 

подпомогне тяхната реализация в България и Русенска област. 

 Думите на Станимир Станчев подкрепи в изказването си и д-р Страхил 

Карапчански – зам.-кмет „Европейско развитие“ на Община Русе. На свой ред, д-р 

Карапчански акцентира върху ползите от работата в публичния сектор. Той също 

запозна студентите с актуалните възможности за стаж и последваща работа в общинска 

администрация Русе. 

 Последва презентация на Факултет „Бизнес и мениджмънт“ по специалности и 

степени на обучение. Представено на работодателите бе и 8-мото издание на Алманаха 

с автобиографии на завършващите студенти. 

 Форумът продължи с кратки презентации на фирмите, представени в „Среща с 

работодателите“, след което студентите имаха възможност в неформални разговори да 

представят себе си пред работодателите и да съберат реална информация за търсенето 

на пазара на труда с оглед бъдещата им професионална реализация. 
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 17. Извънредно заседание на Областна епизоотична комисия 

 Във връзка с обявени първични огнища на болестта „Заразен нодуларен 

дерматит” в с. Воден и с. Черногорово, община Димитровград, област Хасково е 

необходимо спешно свикване на Областната епизоотична комисия. 

 Заседанието ще се проведе на 15.04.2016г. (петък) от 14:00 ч. В Зала 1 на 

Областна администрация – Русе при следния дневен ред: 

 1.Запознаване с епизоотичната обстановка в страната по отношение на 

разпространението на болестта „Заразен нодуларен дерматит”; 

 2.Определяне на мерки за опазване здравето на животните. 

 Заседанието ще председателства Станимир Станчев – заместник областен 

управител на Област Русе. 

 18. Обновеният „Практикер“ отвори врати в Русе 

 Днес, 14.04.2016 г., изцяло обновеният „Практикер“бе официално открит в град 

Русе. Символично лентата прерязаха кметът на Община Русе – Пламен Стоилов, и 

председателят на Съвета на директорите на „Видеолукс Холдинг“ – Тодор Белчев. 

 Сред гостите на събитието бяха доц. д-р Стефко Бурджиев – областен управител 

на Област Русе, неговият заместник – Станимир Станчев, част от екипа на кмета на 

Община Русе, чл.-кор. проф. дтн Христо Белоев – председател на Общински съвет Русе 

и още много други. 

 Негово високопреосвещенство Наум – Митрополит Русенски, отслужи 

празничен водосвет за освещаване на модернизирания хипермаркет за дома и 

градината. 

 Особена благодарност за подкрепата в това начинание Тодор Белчев изрази към 

общинското ръководство и фирмата – изпълнител на поръчката. 

 Кметът Пламен Стоилов постави ударение върху политиката на общината за 

работа в тясно сътрудничество с бизнеса. Този подход той определи като успешен в 

бъдещото развитие и благоустрояване на града. 

 Ăʇʨʘʢʪʠʢʝʨñ ï ʈʫʩʝ ʩʝ ʨʘʟʧʦʣʘʛʘ ʚ ʠʟʮʷʣʦ ʨʝʢʦʥʩʪʨʫʠʨʘʥʘʪʘ ʩʠ ʩʛʨʘʜʘ, ʢʘʪʦ ʝ 

ʨʘʟʰʠʨʝʥ ʩ ʙʣʠʟʦ 1340 ʢʚ. ʤ. ʪʲʨʛʦʚʩʢʘ ʧʣʦʱ. ʉ ʪʦʚʘ ʦʙʱʘʪʘ ʪʲʨʛʦʚʩʢʘ ʧʣʦʱ ʥʘ 

ʤʘʛʘʟʠʥʘ ʩʪʘʚʘ ʧʦʚʝʯʝ ʦʪ 6500 ʢʚ. ʤ. ʅʘ ʜʦʩʪʲʧʥʠ ʮʝʥʠ ʧʦʪʨʝʙʠʪʝʣʠʪʝ ʥʘ 

Ăʇʨʘʢʪʠʢʝʨñ ï  ʈʫʩʝ ʱʝ ʤʦʛʘʪ ʜʘ ʠʟʙʠʨʘʪ ʦʪ ʨʘʟʰʠʨʝʥ ʘʩʦʨʪʠʤʝʥʪ ʦʪ ʥʘʜ 40 ʭʠʣ. 

ʧʨʦʜʫʢʪʠ ʥʘ ʚʦʜʝʱʠ ʩʚʝʪʦʚʥʠ ʠ ʙʲʣʛʘʨʩʢʠ ʧʨʦʠʟʚʦʜʠʪʝʣʠ ʚ ʨʘʟʣʠʯʥʠ ʢʘʪʝʛʦʨʠʠ ï 

ʩʪʨʦʠʪʝʣʥʠ ʤʘʪʝʨʠʘʣʠ, ʩʘʥʠʪʘʨʠʷ, ʬʘʷʥʩ ʠ ʪʝʨʘʢʦʪ, ʣʘʤʠʥʠʨʘʥ ʧʘʨʢʝʪ, 

ʠʥʩʪʨʫʤʝʥʪʠ ʟʘ ʨʝʤʦʥʪʘ ʠ ʛʨʘʜʠʥʘʪʘ, ʦʩʚʝʪʠʪʝʣʥʠ ʪʝʣʘ, ʙʦʠ ʠ ʜʝʢʦʨʘʮʠʷ, ʛʨʘʜʠʥʘ, 

ʢʲʤʧʠʥʛ, ʘʚʪʦ ʠ ʚʝʣʦʘʢʩʝʩʦʘʨʠ. 

 ʈʝʢʦʥʩʪʨʫʢʮʠʷʪʘ ʥʘ Ăʇʨʘʢʪʠʢʝʨñ ï ʈʫʩʝ ʝ ʯʘʩʪ ʦʪ ʜʲʣʛʦʩʨʦʯʥʘ ʩʪʨʘʪʝʛʠʷ ʟʘ 

ʦʙʥʦʚʷʚʘʥʝ ʠ ʤʦʜʝʨʥʠʟʠʨʘʥʝ ʥʘ ʚʩʠʯʢʠ ʭʠʧʝʨʤʘʨʢʝʪʠ ʦʪ ʚʝʨʠʛʘʪʘ. ʅʘ ʙʲʣʛʘʨʩʢʠʷ 

ʧʘʟʘʨ ʛʝʨʤʘʥʩʢʘʪʘ ʬʠʨʤʘ ʩʪʲʧʚʘ ʧʨʝʟ 2004 ʛ. ɿʘ 10 ʛʦʜʠʥʠ Ăʇʨʘʢʪʠʢʝʨñ ʠʟʛʨʘʞʜʘ 9 

ʭʠʧʝʨʤʘʨʢʝʪʘ ʚ ʩʪʨʘʥʘʪʘ. 

 ʆʙʥʦʚʝʥʠʷʪ Ăʇʨʘʢʪʠʢʝʨñ ï ʈʫʩʝ ʝ ʩ ʠʟʮʷʣʦ ʧʨʦʤʝʥʝʥ, ʤʦʜʝʨʝʥ ʦʙʣʠʢ ʠ 

ʢʦʥʮʝʧʮʠʷ, ʩʣʝʜ ʢʘʪʦ ʧʨʝʟ 2014 ʛ. ʙʲʣʛʘʨʩʢʘʪʘ ʢʦʤʧʘʥʠʷ Ăɺʠʜʝʦʣʠʢʩ ʍʦʣʜʠʥʛñ, 

ʩʦʙʩʪʚʝʥʠʢ ʥʘ ʚʝʨʠʛʘʪʘ ʟʘ ʙʷʣʘ, ʯʝʨʥʘ, ʦʬʠʩ ʪʝʭʥʠʢʘ ʠ ITĂʊʝʭʥʦʧʦʣʠʩñ, ʧʨʠʜʦʙʠʚʘ 

ʮʝʣʠʷ ʙʠʟʥʝʩ ʥʘ ʥʝʤʩʢʘʪʘ ʚʝʨʠʛʘ Ăʇʨʘʢʪʠʢʝʨñ ʚ ɹʲʣʛʘʨʠʷ. 

 19. „Изкуство, направено в Израел“  

 Вчера, 14.04.2016 г., една от залите на Художествената галерия в Русе бе 

изпълнена с живописни арт творения на Израелски автори. 

 Събитието се организира от Ехуд Алони – съдружник в „А.Л. Филтър“ ООД, а 

негов модератор бе Рахел Зив. 

 Откриването на експозицията уважиха Иман Амаша – зам.-ръководител на 

Посолството на Израел в София, Явор Янчев – заместник областен управител на Област 
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Русе, проф. д-р Пламен Даскалов – зам.-ректор по Развитие на качеството и 

продължаващо обучение на Русенския университет, Ива Чавдарова – началник на отдел 

„Култура“ на Община Русе, служители на „А.Л. Филтър“, израелската общественост в 

Русе и други гости. 

 Думата за поднасяне на поздравителен адрес от името на Областния управител 

на Област Русе бе дадена на Явор Янчев. 

 „ʋʚʝʨʝʥ ʩʲʤ, ʯʝ ʠʟʣʦʞʙʘʪʘ ʱʝ ʩʝ ʩʨʝʱʥʝ ʩ ʛʦʣʷʤ ʢʫʣʪʫʨʝʥ ʠʥʪʝʨʝʩ ʦʪ 

ʈʫʩʝʥʩʢʘʪʘ ʦʙʱʝʩʪʚʝʥʦʩʪ. ʄʘʡʩʪʦʨʩʢʠ ʧʨʝʧʣʝʪʝʥʠʪʝ ʠ ʦʙʘʷʪʝʣʥʠ ʮʚʝʪʥʠ ʦʙʨʘʟʠ, 

ʟʘʧʝʯʘʪʘʥʠ ʚʲʨʭʫ ʟʘʦʙʠʢʘʣʷʱʠʪʝ ʥʠ ʧʘʥʘ, ʩʘ ʤʦʱʝʥ ʦʙʝʜʠʥʠʪʝʣ ʟʘ ʮʝʥʠʪʝʣʠʪʝ ʥʘ 

ʠʟʢʫʩʪʚʦʪʦ ʠ ʩʘ ʚ ʫʥʠʩʦʥ ʩ ʠʟʨʘʟʥʠʪʝ ʙʘʛʨʠ ʥʘ ʥʘʩʪʲʧʠʣʘʪʘ ʧʨʦʣʝʪ!ñ, посочи Янчев. 

 ʀʟʣʦʞʙʘʪʘ ʧʨʝʜʩʪʘʚʷ ʞʠʚʦʧʠʩʥʦʪʦ ʪʚʦʨʯʝʩʪʚʦ ʥʘ 21 ʘʚʪʦʨʘ ʦʪ ʀʟʨʘʝʣ. 

 ʇʨʦʜʲʣʞʠʪʝʣʥʦʩʪʪʘ ʥʘ ʝʢʩʧʦʟʠʮʠʷʪʘ ʚ ʍʫʜʦʞʝʩʪʚʝʥʘʪʘ ʛʘʣʝʨʠʷ ʥʘ ʛʨʘʜ ʈʫʩʝ 

(ʫʣ. Ăɹʦʨʠʩʦʚʘñ ˉ39) ʝ ʦʪ 14.04.2016 ʛ. ʜʦ 03.05 2016 ʛ. 

 20 Русенци се срещнаха с Лъчезар Заркин 
 На 14.04.2016 г. Регионална библиотека „Любен Каравелов“– Русе бе домакин 

на представянето на книгата на Лъчезар Заркин „Вулкан“. 

 Модератор на срещата бе Йордан Палежев – поет и литературен историк. 

 Гост на събитието бе Станимир Станчев – заместник областен управител на 

Област Русе. 

 В обръщението си към Заркин, той изрази своята удовлетвореност от 

възможността да бъде част от това събитие, което разкрива истини от живота в 

България, непознати за по-младото поколение.   

 В този смисъл, Станчев посочи, че поводи, като настоящата вечер, са 

свидетелство за това каква е била действителността във времето, когато е живял Георги 

Заркин – баща на Лъчезар Заркин, убит без съд и присъда по време на комунистическия 

режим в България. 

 Г-н Станчев определи хората, живели и творили по онова време, като хора на 

честта и достойнството. „Движещата сила при тях е моралът.  Тези хора промениха 

България, като доказаха необходимостта всяка личност да развие силен и свободен 

дух“, каза той. 

 От името на Областния управител на Област Русе в знак на благодарност за 

труда и наследството, което Лъчезар Заркин оставя с творчеството си и по-конкретно с 

настоящата документална книга, Станимир Станчев му връчи поздравителен адрес. Той 

увери в институционалната и лична подкрепа, която може да среща в лицето на 

Областна администрация – Русе и ръководния състав. 

 ɼʦʢʫʤʝʥʪʘʣʥʘʪʘ ʢʥʠʛʘ Ăɺʫʣʢʘʥñ ʝ ʧʦʩʚʝʪʝʥʘ ʥʘ ɻʝʦʨʛʠ ɿʘʨʢʠʥ (1940-1977) ï 

ʙʘʱʘ ʥʘ ʃʲʯʝʟʘʨ ɿʘʨʢʠʥ. ɻʝʦʨʛʠ ɿʘʨʢʠʥ ʝ ʙʲʣʛʘʨʩʢʠ ʧʦʣʠʪʠʯʝʩʢʠ ʟʘʪʚʦʨʥʠʢ, 

ʞʫʨʥʘʣʠʩʪ ʠ ʧʦʝʪ. ʋʙʠʪ ʙʝʟ ʩʲʜ ʠ ʧʨʠʩʲʜʘ ʧʦ ʚʨʝʤʝ ʥʘ ʢʦʤʫʥʠʩʪʠʯʝʩʢʠʷ ʨʝʞʠʤ ʚ 

ɹʲʣʛʘʨʠʷ. 

 21. Конференция на учителите по немски език в България 

 Днес, 15.04.2016 г., в зала Европа на Доходно здание в Русе бе официално 

открита 25-тата Национална конференция на преподавателите по немски език в 

България, която се провежда под патронажа на Посланика на Федерална Република 

Германия Н. Пр. Детлеф Лингеман. 

 Конференцията се организира от Дружеството на преподавателите по немски 

език в България в сътрудничество с СОУПНЕ „Фридрих Шилер“ – Русе, Гьоте-

институт България, Фондация Ханс Зайдел България и Министерството на 

образованието и науката. 

 През 2016 г. мотото на Конференцията е „Да си развържем езика“, Умението 

„Говорено“ в часовете по немски език. 
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 Приветствия бяха отправени от официалните гости на събитието – Станимир 

Станчев – заместник областен управител, Сашо Щерев – началник на отдел 

„Образование, младежки дейности и спорт“ на Община Русе, Анелия Георгиева –

експерт по чужди езици в Регионален инспекторат по образованието Русе, Анна 

Арсениева – главен експерт по чужди езици в Министерството на образованието и 

науката, Маркус Хаас – културно и прес аташе в Посолството на ФРГ в София, Томас 

Дихайде – ръководител отдел „Езици“ и зам.- директор на Гьоте - институт България, 

Вибке Байхе – проектен асистент към Фондация Ханс Зайдел България, Виолета Гечева 

– председател на Дружеството на преподавателите по немски език в България. 

 Станимир Станчев приветства участниците от България, Германия и Австрия за 

добре дошли в най-красивия и първи европейски град в България. В изложението си 

той акцентира върху особеното влияние на немската общност в развитието на Русе и 

региона през годините. „За около 24 години едно малко квартално училище съумя да се 

превърне във водещо в града, а днес и водещо в Европа“, така Станчев оцени 

развитието на СОУПНЕ „Фридрих Шилер“ – Русе. Той изрази благодарност към 

ръководния състав на училището за усилията и мотивацията да съхраняват културния 

образ на града ни. 

 От името на Областния управител на Област Русе Станимир Станчев връчи 

поздравителни адреси до домакина на Конференцията в лицето на Пламен Иванов – 

директор на СОУПНЕ „Фридрих Шилер“ – Русе, и до основния организатор на 

мероприятието Виолета Гечева – председател на Дружеството на преподавателите по 

немски език в България. 

 ʇʨʦʛʨʘʤʘʪʘ ʥʘ 25-ʪʘʪʘ ʅʘʮʠʦʥʘʣʥʘ ʢʦʥʬʝʨʝʥʮʠʷ ʥʘ ʧʨʝʧʦʜʘʚʘʪʝʣʠʪʝ ʧʦ 

ʥʝʤʩʢʠ ʝʟʠʢ ʚ ɹʲʣʛʘʨʠʷ ʧʨʝʜʚʠʞʜʘ ʤʥʦʞʝʩʪʚʦ ʨʘʙʦʪʠʣʥʠʮʠ, ʱʘʥʜ ʥʘ ɻʴʦʪʝ-

ʠʥʩʪʠʪʫʪ ɹʲʣʛʘʨʠʷ, ʧʨʦʚʝʞʜʘʥʝ ʧʦ ʩʪʘʠ ʥʘ ʨʘʙʦʪʥʠ ʛʨʫʧʠ ʩ ʪʝʤʘʪʠʯʥʠ ʟʘʥʠʤʘʥʠʷ 

ʧʦ ʛʦʚʦʨʝʥʝ ʟʘ ʠʟʫʯʘʚʘʱʠʪʝ ʥʝʤʩʢʠ ʝʟʠʢ. ʂʦʥʬʝʨʝʥʮʠʷʪʘ ʩʝ ʧʨʦʚʝʞʜʘ ʚ ʧʝʨʠʦʜʘ 15-17 

ʘʧʨʠʣ. 

 22. Извънредно заседание на Областната епизоотична комисия  

 На извънредно заседание днес 15.04 беше свикана Постоянно действащата 

междуведомствена областна епизоотична комисия. Председателстваше Станимир 

Станчев – заместник областен управител на Област Русе. 

 Повод за иницииране на срещата е постъпило от д-р Андриан Райков – директор 

на Областна дирекция по безопасност на храните – Русе, писмо, в което информира за 

обявени първични огнища на болестта „Заразен нодуларен дерматит” в с. Воден и 

с.Черногорово, община Димитровград, област Хасково. 

 Преди да обяви дневния ред на заседанието, Станимир Станчев потвърди в 

изказването си готовността и мисията на Областна администрация – Русе да реагира 

своевременно на всеки подаден сигнал. 

 Думата за запознаване с епизоотичната обстановка в страната по отношение на 

разпространението на болестта „Заразен нодуларен дерматит” имаше д-р Атанас 

Атанасов –  началник на отдел „Здравеопазване на животните” в Областна дирекция по 

безопасност на храните – Русе. 

 В рамките на изложението си д-р Атанасов информира за географското 

разпространение на болестта с акцент върху 6-те вече регистрирани огнища в Одрин и 

обобщено по страни, пряко засегнати от заразата, а именно Гърция, Израел, Ливан, 

Йордания, Сирия, Ирак, Иран, Азербайджан, Кувейт, Северен Кипър. Широко е 

разпространението в Турция. Като обезпокоително за степента и скоростта на 

разпространение д-р Атанасов посочи възможността за механично предаване на 

заразата. Представени бяха още признаците, по които се проявява болестта по 

животните и начинът на протичането й. 
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 Въпреки, че няма ограничения за проявлението на болестта по отношение на 

сезон, д-р Атанасов определи пролетта и есента за най-характерни и благоприятстващи 

това. 

 В България, съгласно заповед, в Благоевград, Стара Загора, Ямбол, Хасково и 

Кърджали са забранени пазарите и движението на животни, с изключението на клането 

при такива без проявени признаци. Той  посочи, че в България към настоящия момент 

не е констатирано огнище на разглежданата болест. В потвърждение на думите си, д-р 

Атанасов даде пример с направено през изминалата седмица изследване на добитък в 

Тетово със съмнителни признаци, чиито резултати в последствие се оказват 

отрицателни. 

 Постоянно действащата междуведомствена областна епизоотична комисия 

гласува положително следните мерки за опазване здравето на животните в Русе и 

областта: 

- Извършване на профилактични дезинфекции в животновъдни обекти, където се 

отглеждат едри преживни животни от собствениците на животновъдни обекти и 

официалните лекари на общини; 

- Информиране на кметовете на общини в Област Русе за обявяване на 

заболяването и предприетите профилактични мерки; 

- Официалните лекари по общини да следят за спазване мерките за биосигурност 

в животновъдните обекти; 

- Официалните ветеринарни лекари, контролиращи месодобивните предприятия, 

да извършват стриктен предкланичен преглед на всяко едро преживно животно. 

ОВЛ да предпишат и контролират извършването на дезинфекция и дезинсекция 

на обектите, боксовете за почивка и всички транспортни средства, които 

напускат територията на обекта; 

- Официалните ветеринарни лекари, контролиращи млекодобивните предприятия, 

да контролират извършването на дезинфекция и дезинсекция на всички 

транспортни средства, които напускат територията на предприятието; 

- Незабавно съобщаване на всяко съмнение за Заразен нодуларен дерматит от 

собственици на животновъдни обекти; 

- Организиране и незабавно свикването на общинските епизоотични комисии от 

кметовете на общини в Област Русе с цел набелязване на конкретни мерки за 

предотвратяване на проникването и разпространението на болестта в срок 18.04-

22.04.2016 г.; 

- В спешен порядък, иформиране на кметовете на населените места и лицата, 

отглеждащи едри преживни животни, за клиниката на заразния нодуларен 

дерматит от официални лекари на общини. 

 За предприетите мерки Областна администрация – Русе се ангажира да 

информира своевременно кметовете на общини в Областта. 

 23. Двудневен форум относно развитието на религиозното образование у нас 

 Днес, 15.04.2016 г., в Русе бе открит двудневен семинар на тема 

„Взаимодействие между Църква, общинска власт и държава в сферата на религиозното 

образование. Добри практики и перспективи.“ 

 Русенска митрополия със съдействието на портал „Двери в Православието“ и 

фондация „Комунитас“ са организатори на това престижно за града мероприятие, стана 

ясно по време на откриващата церемония в синия салон на хотел „Дунав Плаза“. 

 В приветственото си обръщение към участниците в семинара Негово 

високопреосвещенство Русенски митрополит Наум информира за полаганите 

дългогодишни усилия на Светия Синод на БПЦ и постоянството в настояването за 

въвеждането на религиозното образование в българските училища „Ограмотяването на 



17 
 

българските деца не би било пълноценно без знанията им за християнството, 

познаването на вярата и значението на религията в личностното изграждане на всеки 

човек“ коментира той. 

 Русенският митрополит Наум даде за пример добрите плодове на 

сътрудничеството между Русенската епархия и общинската власт, резултат от 

дългогодишни усилия и отдаденост на каузата за религиозното образование на децата. 

Именно благодарение на това взаимодействие финансирането на СИП и ЗИП религия в 

Русе и региона вече няколко години се осигурява от общинския бюджет. 

 Негово високопреосвещенство Наум обобщи, че на територията на Русенска 

област действат 65 групи, в които се обучават 967 ученици, а 19 учителя  преподават 

предмет „Религия“. По думите му, тези показатели потвърждават тезата, че 

религиозното образование може да бъде провеждано успешно само при условия на 

взаимодействие и тогава, когато разногласията се преодоляват в името на по-висшата 

цел – доброто образование на българските деца; образование, което дава не само 

знания, но и мироглед за това как да бъде човек съвършен и годен за всяко дело. 

 Последва изказване на Станимир Станчев – заместник областен управител. В 

мотивираното си обръщение, той обърна внимание върху това, колко лесно е днес да се 

говори за морал и ценностна система, а всъщност колко трудно е да следваш тези 

принципи. „Днес, посочи той, живеем във времена, в които осъзнаваме колко ценно 

богатство е познанието на вярата и упованието в нея“. 

 Станчев изрази добрите си впечатления от това, че именно Русе е домакин на 

срещата, като град, носещ „вятърът на промяната“. 

 В края на своето изложение, той наблегна на дълга, който лежи на раменете на 

българското общество към Православната църква. В защита на думите си, Станчев 

запозна с извадка от справка, която гласи, че над три пъти през последните години е 

намалението на дела на децата, обучаващи се по религия, което той оцени като 

стряскаща тенденция. 

 Г-н Станчев изрази своята убеденост, че Русенският митрополит Наум, като 

флагман на това дело, ще завърши започналата промяна в нагласите и мисленето на 

родители и деца. 

 На следващо място, кметът на града – Пламен Стоилов, подчерта, че общинска 

администрация Русе оценява обучението по религия като изключително важно в 

контекста на това, че именно благодарение на Църквата българската нация се е 

съхранила през вековете. „Като продължители на християнските традиции, ние сме 

длъжни да продължим делото на нашите предци за по-доброто бъдеще на децата ни“, 

заключи Стоилов. 

 Поздравителни адреси бяха поднесени от името на Негово Светейшество 

Български патриарх Неофит, министъра на образованието и науката Меглена Кунева и 

председателя на Общински съвет Русе. 

 Сред участниците в семинара бяха още кметът на Община Кюстендил – Петър 

Паунов, съветник на министъра на образованието и науката – Дияна Стефанова, 

експерт в Министерството на образованието и науката – Коста Костов, общински 

съветници и председатели на постоянни комисии към Общински съвет Русе, 

началникът на Регионален инспекторат по образованието – Русе – Димитър Райнов, 

духовни лица от Русенска и други епархии, преподаватели. 

 ʌʦʨʫʤʲʪ Ăɺʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʠʝ ʤʝʞʜʫ ʎʲʨʢʚʘ, ʦʙʱʠʥʩʢʘ ʚʣʘʩʪ ʠ ʜʲʨʞʘʚʘ ʚ 

ʩʬʝʨʘʪʘ ʥʘ ʨʝʣʠʛʠʦʟʥʦʪʦ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʝ. ɼʦʙʨʠ ʧʨʘʢʪʠʢʠ ʠ ʧʝʨʩʧʝʢʪʠʚʠ.ñ ʠʤʘ ʟʘ ʮʝʣ ʜʘ 

ʦʧʠʰʝ ʨʘʟʣʠʯʥʠ ʥʘʯʠʥʠ, ʧʦ ʢʦʠʪʦ ʨʝʣʠʛʠʦʟʥʦʪʦ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʝ ʩʝ ʝ ʧʨʦʚʝʞʜʘʣʦ ʧʨʝʟ 

ʧʦʩʣʝʜʥʠʪʝ 20 ʛʦʜʠʥʠ ʚ ʩʪʨʘʥʘʪʘ, ʜʘ ʩʝ ʦʧʠʰʘʪ ʨʘʙʦʪʝʱʠʪʝ ʤʦʜʝʣʠ, ʜʘ ʩʝ ʩʧʦʜʝʣʷʪ 

ʪʨʫʜʥʦʩʪʠ ʠ ʥʘʯʠʥʠʪʝ ʟʘ ʧʨʝʦʜʦʣʷʚʘʥʝʪʦ ʠʤ, ʢʘʢʪʦ ʠ ʧʝʨʩʧʝʢʪʠʚʠʪʝ ʧʨʝʜ 
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ʨʝʣʠʛʠʦʟʥʦʪʦ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʝ. ʆʯʘʢʚʘʥʠʪʝ ʨʝʟʫʣʪʘʪʠ ʩʘ ʢʘʢʪʦ ʩʣʝʜʘ: ʧʨʝʦʪʢʨʠʚʘʥʝ ʥʘ 

ʥʦʚʠ ʚʲʟʤʦʞʥʦʩʪʠ ʟʘ ʨʘʟʚʠʪʠʝ ʥʘ ʨʝʣʠʛʠʦʟʥʦʪʦ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʝ ʚ ɹʲʣʛʘʨʠʷ, ʩʧʦʜʝʣʷʥʝ ʥʘ 

ʠʜʝʠ ʟʘ ʙʲʜʝʱʠ ʜʝʡʩʪʚʠʷ, ʫʩʪʘʥʦʚʷʚʘʥʝ ʥʘ ʪʨʘʡʥʠ ʚʨʲʟʢʠ ʥʘ ʩʲʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʦ. 

 ʇʨʝʜʩʪʘʚʠʪʝʣʠ ʥʘ ʎʲʨʢʦʚʥʠ, ʦʙʱʠʥʩʢʠ ʠ ʜʲʨʞʘʚʥʠ ʠʥʩʪʠʪʫʮʠʠ ʱʝ ʜʦʢʣʘʜʚʘʪ 

ʩʚʦʷ ʦʧʠʪ ʚ ʧʨʦʚʝʞʜʘʥʝʪʦ ʥʘ ʨʝʣʠʛʠʦʟʥʦ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʝ ʚ ʩʪʨʘʥʘʪʘ. 

 24. Великденска изложба на народните художествени занаяти 

 Вчера, 15.04.2016 г., в изложбената зала на ул.„Борисова“ №6 в град Русе бе 

тържествено открита Великденската изложба, организирана от Дунавската задруга на 

народните художествени занаяти. 

 За да открие събитието, гост бе доц. д-р Стефко Бурджиев – областен управител 

на Област Русе. 

 Самата изложба представи доц. д-р Николай Ненов – директор на Регионален 

исторически музей – Русе. Той обоснови връзката на занаята с божественото, което 

всъщност прави тези предмети различни. Доц. Ненов определи тяхната същност като 

одухотворена. 

 Областният управител на Област Русе изрази възторга си от изящното 

изпълнение на отделните творби и балансираното им представяне в рамките на 

изложбата. 

 „Сътвореното от ръцете ви с много труд, носи духа не само на онова  време, но и 

една  уникалност, която стопля и радва хората“, посочи той. Изложбите на Дунавската 

задруга доц. Бурджиев определи като неповторими. В изказването си той обърна 

внимание и на трудността на занаятите г-н Бурджиев изрази надежда с времето труда 

им да придобива все по-голяма популярност, с което да расте и търсенето на 

занаятчийските им творения. 

 В края на изложението си, доц. Бурджиев поднесе поздравителен адрес на 

Татяна Колева – председател на Задругата. 

 С това той откри Великденската изложба, която в периода 15-28 април 2016 г. 

ще бъде достъпна за широката общественост в изложбената зала на адрес ул. 

„Борисова“ №6. В експозицията са представени 21 майстори с творби от различен 

занаят – художествено леене върху Орфеев камък, медникарство, иконопис, бяла 

бродерия, ковано желязо, дърворезба и др.   

 Чрез творчеството си майсторите от Дунавска задруга – стари и нови, възраждат 

художествените народни занаяти, които са в основата на градежа на една култура. 

 25. Дневен център „Рализ“ –  юбилеен празник 

 Днес, 16.04.2016 г., зала Филхармония на Дома на културата бе изпълнена с 

детски усмивки, радост и веселие по повод празничния концерт на Дневен център 

„РАЛИЗ“ (Русенска асоциация на лица с интелектуални затруднения). 

 Събитието се организира във връзка с 10-годишния юбилей на Дневния център, 

разкрит през януари 2006 г. 

 Сред официалните гости на мероприятието бяха Светлана Ангелова – народен 

представител от 19 МИР в 43-тото Народно събрание, и Станимир Станчев – заместник 

областен управител на Област Русе. 

 Присъстваха още представители на Регионална дирекция за социално 

подпомагане Русе, на образователни институции и синдикални организации, на 

неправителствени организации от Белгия и България, спонсори, бивши членове на 

Дневния център, родители, деца и лица с увреждания, граждани на Русе и приятели на 

социалната услуга. 

 Празничната програма започна с прожектиране на 25-минутен филм, 

преразказващ историята на Дневния център „РАЛИЗ“. Във видеото стана ясно, че 

„РАЛИЗ“ за своите потребители е семейство и дом. „РАЛИЗ“ е дом на детството и 
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младостта, на доброто и любовта, на свободата, творчеството и красотата, на всеобщата 

равноценност и на споделените усилия и емоции. 

 Последва поднасяне на поздравления от гостите на рождения ден. 

 В приветственото си обръщение, Станимир Станчев подчерта, че дни като 

днешния са дни на възтържествуване на доброто. Като достоен за уважение определи 

Станчев труда на г-жа Бисерка Иванова и екипа й в предоставяната през изминалото 

десетилетие социална грижа. „Обществото, учейки се от Вашия пример, следва да се 

замисли колко длъжно е към децата със специални потребности, за това колко все още 

можем, трябва и сме задължени да дадем за тяхното благосъстояние“, допълни той. 

 Станчев изрази благодарност към г-жа Иванова за създадения нормален дом, в 

който има доброта, любов и надежда. В този дом, посочи той, всеки има възможност да 

се докаже, да дари усмивка, да дари прегръдка – нормални ценности, в които нашите 

баби са ни възпитавали. 

 От името на Областния управител на Област Русе, Станимир Станчев увери в 

подкрепата, която институцията ще продължи да оказва в името на реформаторските 

начинания на дейни и активни като РАЛИЗ Русе организации. 

 В края на изказването си, той поднесе красив букет цветя и поздравителен адрес 

от името на доц. д-р Стефко Бурджиев – областен управител на Област Русе. 

 Концертът продължи с музикални изпълнения, поздрав към ДЦ „РАЛИЗ“ от 

съставите към Детски център за изкуство и култура на Община Русе, Дневен център 

град Сливо поле, Русенския университет и ЦДГ „Русалка“. 

 26  Традиционен фолклорен събор „Златната Гъдулка“ 

 Общинска администрация Русе организира провеждането на 47-то издание на 

Традиционния фолклорен събор за автентичен и обработен фолклор „Златната 

гъдулка“. Съборът ще се състои на 12 юни 2016 г. от 09:00 часа в Парка на младежта 

(пред Вазата). Областна администрация – Русе се ангажира в популяризирането на 

предстоящото събитие сред широката общественост, използвайки всички възможни 

канали за комуникация. 

 Съгласно РЕГЛАМЕНТА, Фолклорният събор се провежда в две разделения: 

- Обработен фолклор (танцови състави, хорове, вокални групи за обработен 

фолклор,оркестри, ансамбли); 

- Изворен фолклор (обичаи, певчески групи, групи за игри на песен, 

инструментални групи, играчи, певци, свирачи, разказвачи). 

ЗАЯВКИ ЗА УЧАСТИЕ в „Златната гъдулка“ се приемат до 27 май 2016 г. на адрес 

гр. Русе, Община Русе, отдел „Култура”, ул. „Цариброд” №3, или на e-mail: 

chavdarova@ruse-bg.eu, тел. 082 506 505. 

ɿʘʙʝʣʝʞʢʘ:Транспортът и дневните разходи са за сметка на участниците. 

 27. Среща между Стефко Бурджиев и Негово Високопреосвещенство Наум  

 Днес, 18.04.2016 г., доц. д-р Стефко Бурджиев – областен управител на Област 

Русе, разговаря с Негово Високопреосвещенство Русенски митрополит Наум в 

неформална обстановка по три социални теми. 

 На първо място, доц. Бурджиев изрази своето дълбоко възхищение от 

създадената организация и провеждане на работния семинар, касаещ взаимодействието 

между Църква, общинска власт и държава в религиозното образование. „Считам, че 

обучението по религия ще даде възможност младите хора да се възпитат в добродетели, 

които се оказва липсват в настоящите времена“, сподели той. 

 На въпроса на доц. Бурджиев дали приблизителната бройка от 1000 деца, 

изучаващи религия в училище не е сравнително малка за областта, Негово 

Високопреосвещенство отговори, като разясни трудностите, с които се сблъсква 

Русенската епархия в популяризиране необходимостта от знание на децата по религия. 

http://www.ruse.bg/zone/admin/uploads/files/%D0%A0%D0%B5%D0%B3%D0%BB%D0%B0%D0%BC%D0%B5%D0%BD%D1%82.pdf
http://www.ruse.bg/zone/admin/uploads/files/%D0%A4%D0%BE%D1%80%D0%BC%D1%83%D0%BB%D1%8F%D1%80.pdf
mailto:chavdarova@ruse-bg.eu
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Част от предизвикателствата се изразяват в убеждаване на родители, които са 

двигателят за обучение на децата в СИП Религия, в необходимостта от това познание. 

 Проблем се оказва и недостигът на педагогически кадри, които да водят 

предмета в училище. По думите на Негово Високопреосвещенство Наум проблемът е 

преодолян, предвид уговорката с директора на Регионален инспекторат по образование 

Русе служители на Църквата да влизат в часовете, за да преподават Религия, докато се 

набавят нужните кадри. 

 От разговора помежду им стана ясно, че децата, изучаващи религия в училище, 

нямат пряк достъп до Църквата, тъй като има административни процедури за уреждане 

на такива посещения. 

 Доц. Бурджиев бе информиран, че предстои среща, организирана от Регионален 

инспекторат по образование Русе с родители на деца от Русенска област, на която 

участие ще вземе и Негово Високопреосвещенство Наум. В тази връзка, той пое 

инициативата да присъства на срещата, за да чуе от първо лице проблемите в нагласите 

на родителите по този въпрос, мотивиран от разсъжденията си, че с обединени усилия 

биха могли да се преодолеят изложените препятствия за по-широко разпространение на 

необходимостта от обучение по религия в училище. 

 На второ място, отчитайки многоаспектното значение на Църквата при 

подпомагането на хората в ежедневието, доц. Бурджиев запозна Русенския митрополит 

с предишен опит в провеждането на научно-практически форум за ролята на религията 

в бедствените и аварийни ситуации. Споделяйки това, доц. Бурджиев изрази надежда за 

евентуално бъдещо организиране на форум с такава и аналогична практическа 

насоченост. 

 Негово Високопреосвещенство Наум прие радушно предложението, но 

акцентира на необходимостта от реално отчитане на съществуващите възможности 

пред Русенската митрополия. Той допълни позицията си, като информира за недостига 

на финансови средства, проблемите с материалната база и др., въпреки множеството 

идеи за развитие на социалната дейност на Църквата. 

 На трето място, доц. Бурджиев запозна Негово Високопреосвещенство Наум с 

добронамереното желание на младежите от Русенски Червен кръст да инициират 

събиране на средства чрез поставяне на дарителски кутии в няколко храма в града по 

време на предстоящите светли празници. Негово Високопреосвещенство Наум изрази 

съгласието си да съдейства, като уточни реда, по който това може да се случи. 

 В края на срещата, доц. Бурджиев увери в личната и институционална подкрепа, 

на която Негово Високопреосвещенство Наум може да разчита с оглед развитие и 

опазване на храмовото наследство в Русе и областта и по други въпроси от широк 

обществен интерес. 

 В знак на уважение доц. Бурджиев поднесе луксозна енциклопедия на културно-

историческото богатство на България, докато Негово Високопреосвещенство Наум му 

подари две книги – едната, издадена по повод 20-годишнината от кончината на дядо 

Софроний и, втората, на акад. Иван Радев „Зограф и Русенската епархия“. 

 28. Стипендиантски програми на Ромския образователен фонд 

 Днес, 19.04.2016 г., непосредствено след входиране на постъпило от Орлин 

Орлинов – Национален координатор на Стипендиантски програми на Ромския 

образователен фонд, писмо относно открит конкурс за стипендии за студенти от 

ромски произход, при Станимир Станчев – заместник областен управител, бе 

организирана работна среща. 

 На срещата присъстваха още Пенка Попова – началник на отдел 

„Административен контрол и регионално развитие“, Десислава Пенчева – старши 
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експерт в цитирания отдел, Николай Илиев – зам.-председател на Сдружение „Бъдеща 

алтернатива за хората“ (БАХ) и Християн Илиев – представител на БАХ. 

 Основен фокус на разговорите беше необходимостта от широко популяризиране 

на конкурса за стипендии сред потенциално за интересованите страни в Русе и 

Русенска област. 

 В края на срещата се реши Областна администрация – Русе да разпространи 

информацията чрез своята уеб и Фейсбук страница и сред местните и регионални 

медии. 

 Допълнителните мерки за промотиране на кампанията, които ще бъдат 

предприети се изразяват в поставяне на плакати в ромските квартали, разпространение 

на брошури, както и информиране на членовете на Областния съвет за сътрудничество 

по етническите и интеграционните въпроси. 

 Ромският образователен фонд е фондация със седалище Будапеща, Унгария, 

чиято основна цел е да спомага за намаляване на огромната разлика в образованието на 

ромите и неромите чрез политики и програми, които подпомагат качественото 

образование на ромите, включително десегрегацията на образователната система. 

 Основен приоритет на Ромския образователен фонд е да подпомага 

изработването и осъществяването на образователни политики, които допринасят за 

включването на ромите в образователната система. 

 Всяка година Ромският образователен фонд обявява открит конкурс за 

стипендии за студенти от ромски произход в 16 държави от Централна и Източна 

Европа. 

 В България, Ромският образователен фонд предоставя академична стипендия на 

над 250 ромски студенти годишно, които се обучават в бакалавърска, магистърска или 

докторантска програма в акредитирани български университети. 

 За академичната 2016-2017 година конкурсът за стипендии е обявен на 8 

април 2016 г. с краен срок за кандидатстване 11 май 2016 г. За допълнителна 

информация: http://www.romaeducationfund.hu/how-apply-scholarship-1 

 29. Aтанас Голомеев пред Областния управител: „Спортът е здраве“ 

 Днес, 19.04.2016 г., на посещение при Областния управител на Област Русе – 

доц. д-р Стефко Бурджиев, беше баскетболната легенда на България – Атанас 

Голомеев. 

 На срещата присъстваха  още Станимир Станчев и Явор Янчев – заместник 

областни управители, проф. д-р Борислав Ангелов – ръководител на Университетския 

спортен център към РУ „Ангел Кънчев“ и журналистът Петър Пунчев. 

 Доц. Бурджиев изрази особената си благодарност към Голомеев за усилията, 

които полага за възпитаване в любов към спорта на младото поколение българи. 

 „Безспорен е приносът Ви в популяризирането на спортната култура в града ни“, 

допълни Бурджиев. 

 Те се върнаха назад във времената на спортна слава на България. Дискутиран 

беше тогавашният модел на държавна политика за стимулиране на масовия спорт и 

придобиваната спортна ориентация сред  децата още в училище. 

 Коментирана беше още необходимостта от доразвиване на спортната 

инфраструктура в града и допълнителното подпомагане на спортните клубове. 

 Като добър пример в провеждането на спортна политика, бяха определени 

Съединените американски щати, където селекцията е уникална, разчита се на 

естествения подбор сред младежите, и по думите на Голомеев, над 4000 души са 

картотекирани с височина над 2 метра. Той даде пример с Леброн Джеймс, който 

декларира, че през следващите 7 години ще отдели 100 млн.щ.д. за финансиране 

спортната активност на деца от Кливланд. 

http://www.romaeducationfund.hu/how-apply-scholarship-1
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 В тази връзка, отчетени бяха и положителните практики на Димитър Бербатов и 

Христо Стоичков в България за частно инвестиране в младите спортни надежди на 

страната. 

 В заключение на разговора, Русе беше определен като „меката на баскетбола“ с 

перспектива спортът да бъде развиван през следващите години, благодарение на 

съвременния спортен център към Русенския университет, Спортна зала Булстрад Арена 

и обновените към настоящия момент спортни зали в русенски гимназии. 

 Радушно беше приет призива на проф. Ангелов за обединение на усилията 

между университет, общинска и областна администрация за развитие на спортната 

инициативност в Русе и областта. 

 Атанас Голомеев ще вземе участие в инициативата „Дни на баскетбола и 

волейбола в Русе“, демонстрирайки на площада пред Съдебната палата завидни умения 

и техники в баскетбола. 

 Инициативата се организира от Русенския университет „Ангел Кънчев“ в 

рамките на кампанията „Русе – Европейски град на спорта“ и в сътрудничество с 

Община Русе. 

 През годините Атанас Голомеев играе за „Спартак“, за тима на „Академик“, а 

последните десет години от кариерата си дарява на „Левски Спартак“. На 17-годишна 

възраст се изстрелва в националния отбор по баскетбол. 

 Атанас Голомеев е печелил приза „Най-добър реализатор“ на европейско 

първенство, избран е в идеалната петорка на континента през 1977 година. Състезавал 

се е на Балканиадата в Атина и тази в Тирана през 1965 година. 

 Три години Голомеев е начело на Българската федерация по баскетбол. 

 30. Работна среща относно площадката на бившия комбинат за тежко 

машиностроене 

 В рамките на състоялата се днес, 20.04.2016 г., работна среща в Зала 1 на 

Областна администрация – Русе бяха подробно разгледани 9 важни мерки за 

ограничаване и минимизиране на отрицателното въздействие върху здравето на хората 

и компонентите на околната среда на територията на бившия Комбинат за тежко 

машиностроене в град Русе. Срокът за изпълнение на коментираните меркие 30 юни 

2016 г. 

 Срещата беше водена от доц. д-р Стефко Бурджиев – областен управител на 

Област Русе. 

 По отделните точки думата за произнасяне имаха представителите на 

държавните институции. Възражения по изложеното липсваха от страна на операторите 

на площадката. 

 Думата имаха и представителите на Еко сдружението „Дунавски регион“. Г-н 

Анатоли Казаков изрази благодарност към Областния управител на Област Русе за 

усилията и инициативността, които проявява с цел изясняване на поставените от 

жителите на Мартен екологични въпроси. 

 В рамките на конструктивния диалог стана ясно, че бизнесът има пълната 

подкрепа да провежда своята дейност, осигурявайки заетост на голям брой хора, при 

условие, че работи с грижа и внимание към наетите лица и жители на гранични на КТМ 

райони. 

 Доц. Бурджиев увери присъстващите в своята мисия, а именно да сближи 

интересите между гражданското общество и бизнеса чрез балансирано отношение по 

проблемите и в стриктно съблюдаване на закона. 

 Резултат от срещата бяха следните решения: 

 1. Следващата работна среща за разглеждане на цялостното изпълнение на 

мерките за ограничаване и минимизиране на отрицателното въздействие върху 
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здравето на хората и компонентите на околната среда на територията на бившия 

Комбинат за тежко машиностроене в град Русе ще се проведе на 6 юли (сряда) от 11:00 

часа; 

 2. Да се извърши административна проверка върху подаденото по време на 

срещата писмо от „Полисан“ АД; 

 3. Да се изпрати напомнително писмо на кмета на Община Русе във връзка с 

изготвянето на Общ авариен план на обособената територия на бившия КТМ. В 

писмото да се препоръча сформирането на междуведомствена работна група за 

изработването на същия чрез методическата подкрепа на директора на РД „Пожарна 

безопасност и защита на населението“ Русе. 

 31. Заседание на Съвместната Българо-румънска земеделска работна група 

 На 21 април от 10:00 ч. в заседателната зала на Окръжен съвет Гюргево се 

проведе поредното за 2016 година заседание на Съвместната българо-румънска 

земеделска работна група. 

 След представяне на двете делегации г-н Станимир Станчев – заместник 

областен управител на Oбласт Русе, предаде председателството на г-н Думитру 

Гаврила – заместник председател на Окръжен съвет Гюргево. 

 Изключителен интерес предизвика представеният от Асоциация „React” модел 

на добра практика, създаден по проект „Сезони в буркани”. Асоциацията е 

неправителствена организация с влияние в областта на развитието на общността, 

образованието, здравеопазването и социалната икономика. Основните дейности, които 

реализира са свързани с обновяване и обзавеждане на болници и училища, менторство, 

кариерна подкрепа и курсове за първа помощ, създаване на социални предприятия и 

насърчаване на предприемачеството, мониторинг на диабет и сърдечно-съдови 

заболявания, кръводаряване и др. Има организирани 5 офиса в градовете: Букурещ, 

Сибиу, Крайова, Пятра Нямц и Търговище и ежегодно работи с над 50 хиляди 

бенефициента. 

 В рамките на проекта са обучени 438 жени за производство на плодови и 

зеленчукови консерви, обработка на плодове и предприемачество от окръзите Арджеш, 

Кълъраш, Дъмбовица, Гюргево, Яломица, Прахова и Телеорман. Създадени са три 

обществени центъра, предоставящи подкрепа на жените в проекта за работа или 

започване на собствен бизнес. Оборудвани са 3 кулинарни центъра в общините Малу 

(Гюргево), Мороени (Дъмбовица) и Бътръни (Прахова). 

 Г-жа Окишора – директор на Дирекция „Земеделие“ в Гюргево, представи 

проблемите на селските райони в Окръг Гюргево. 

 Като основен проблем тя посочи обезлюдяването на селските райони и 

преселването на голяма част от активното население към намиращата се наблизо 

столица – гр. Букурещ. Сред останалите проблеми, идентифицирани за региона, са: 

недостатъчно развита инфраструктурата (три административни единици имат  

централизирано водоснабдяване, други седем са в процес на изграждане; почти не 

съществува канализационна мрежа  в селските райони; пътищата не са модернизирани); 

социални проблеми (слабо гражданско общество, недостатъчни образователни и 

здравни услуги); липса на капацитет за реализиране на бизнес възможности; липса на 

местни стратегии; неефективно селско стопанство (малки ферми, нефункциониращ 

пазар за реализация, проблеми с реституцията на земята, извадена от употреба  

напоителна система, ниска цена на селскостопанските продукти, труден достъп до 

кредити, неконкурентна бизнес среда). 

 Тя сподели, че за да се извърши необходимото преструктуриране на бизнеса в 

селските райони ще се работи за подобряване ефективността на съществуващите 

предприятия, ще се насочат усилията към продукция, базирана на технологии, 
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включващи алтернативно земеделие, ще се въведат активни маркетингови мерки за 

увеличаване продажбите на стоки и услуги. Чрез насърчаване на обучението на заети и 

безработни лица и подкрепа при създаване и укрепване на неправителствени 

организации и инициативни групи ще се подобри конкурентоспособността на човешки 

ресурси, допълни тя. 

 В края на заседанието се подписа подготвеното с активното участие на 

Асоциация „Еврорегион Данубиус” споразумение за сътрудничество между Окръжна 

дирекция за Ветеринарен контрол и защита на храните, Гюргево и Областна дирекция 

по безопасност на храните, Русе. 

 Участниците се обединиха около извода, че по този начин ще се обединят 

усилията от двете страни на реката за подобряване контрола върху качеството и 

безопасността на храните. 

 Поради предстоящи избори за местна власт в Румъния, следващото заседание на 

групата ще се проведе най-рано през м. юли. 

 32. Заключителна пресконференция в РУ „Ангел Кънчев“ 

 Днес, 22.04.2016 г., в зала 2 на Канев център се състоя заключителна 

пресконференция за представяне на резултатите от изпълнението на проект BG04-04-

05-02-07 “Съвременни методи за обучения и образователни дейности по енергийна 

ефективност и възобновяеми енергийни източници и технологии” с бенефициент РУ 

„Ангел Кънчев“. 

 Гост на публичното събитие беше доц. д-р Стефко Бурджиев – областен 

управител на Област Русе. 

 Той приветства присъстващите, като припомни същественото значение днес на 

енергийната ефективност за подобряване начина на живот на хората. В тази връзка, 

доц. Бурджиев отчете дейността на държавата по изпълнение на т.н. 1-милионна 

национална програма за енергийна ефективност. Той сподели добронамерените си 

очаквания от реализацията на програмата в Област Русе, макар и да не скри желанието 

си Русе да се доближи до по-високата активност на Област Благоевград по саниране на 

многофамилни жилища. 

 Намесата на Русенски университет при избора на коментираната тематика за 

обучение, доц. Бурджиев оцени като навременна. В този контекст, той изрази 

благодарност за качественото знание, което посещавайки курса на обучение по проекта, 

14-те служители на Областна администрация – Русе са придобили в областта на 

енергийната ефективност. 

 Доц. Бурджиев пожела успех в бъдещите начинания на Русенския университет с 

надежда за нови съвместни инициативи между университет, областна и общинска 

власт. 

 Последва представяне на резултатите от изпълнението на проекта от проф. д-р 

Николай Михайлов – ръководител. 

 От изложението стана ясно, че за период от 4 месеца обучение са преминали 580 

представители на общинска и областна администрация и училища от всички области по 

поречието на р. Дунав. 180 от цитираната бройка са обучени в дистанционна форма. 

 Водеща по брой обучени е Област Русе, следвана от областите Разград и Враца. 

 Обученията са реализирани съвместно със съдействието на преподаватели от 

Русенския университет, на „Енкон Сървисис“ ООД и Индустриален парк Силистра. 

 По думите на проф. Михайлов по проекта са придобити множество скъпи 

стандарти, които в последствие ще могат да се ползват безплатно. По проекта е 

създаден и уеб сайт, който Университетът ще продължи да поддържа. Извършвани са 

консултантска дейност и анкетни проучвания, според които резултатите от проведените 

обучения са добри. 
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 В допълнение, проф. д-р Велизара Пенчева – ректор на Русенския университет, 

обяви три предстоящи на 12 и 13 май събития с участието на областните управители от 

Дунавски регион, изложението на земеделска техника и първия иновативен младежки 

експо. 

 В края на проявата бяха връчени удостоверения за успешно преминато обучение 

по проекта. От Областна администрация – Русе удостоверения получиха 14 служители, 

от които и Станимир Станчев – заместник областен управител. 

 33. Заседание на Областния съвет за тристранно сътрудничество 

 Днес, 22.04.2016 г., в Зала 1 на Областна администрация – Русе се проведе 

първото за годината редовно заседание на Областния съвет за тристранно 

сътрудничество, което беше открито от г-н Станимир Станчев – заместник областен 

управител на Област Русе. 

 По време на срещата представители на дирекции „Бюро по труда“ в Област Русе 

отчетоха дейността на съветите за тристранно сътрудничество към тях. През 2015 г. те 

са изпълнявали своята роля на активен участник и контролиращ орган по прилагане на 

активната политика на пазара на труда. 

 Г-жа Татяна Пашинова – началник отдел „Услуги по заетостта“ в дирекция 

„Регионална служба по заетостта“– Русе, представи състоянието на пазара на труда 

през първото тримесечие на 2016 г. Тя посочи, че регистрираната безработица в трите 

дирекции „Бюро по труда” (ДБТ) в Област Русе – Русе, Ветово и Бяла, през периода 

обхваща 8 671 средномесечен брой. Спрямо първите три месеца на 2015 г. (9 299) 

намалява с 628 лица (6,8%). 

 Така също тя информира присъстващите, че в трите ДБТ в областта са обявени 

общо 2 417 работни места, от които 1 489 несубсидирани с ръст 5,5% на годишна база, 

като най-голям брой от тях са заявени от: преработващата промишленост; селското и 

горско стопанство; търговията; строителството. 

 В края на своята презентация г-жа Пашинова направи следните изводи: 

- Запазване на установеното по-ниско ниво на равнището на регистрираната 

безработица и на младежката безработица в Област Русе спрямо средното за 

страната; 

- Запазване на трайно установените и задълбочаващи се различия между 

отделните общини в Област Русе (Русе и останалите); 

- Доминиращ дял в структурата на безработните на тези без квалификация; с 

нисък образователен ценз; в зряла възраст и с престой над една година в ДБТ –

неблагоприятна и трайно установена тенденция за малките общини; 

- Значимост на сезонната заетост и обхвата на субсидираната заетост за пазара на 

труда; 

- Трайна тенденция работодателите да търсят чрез ДБТ предимно 

нискоквалилифицирана работна сила; 

- Ограничен обхват на генерираните работни места от работодатели на първичния 

трудов пазар в малките общини; 

- Недостиг на работна сила с търсени квалификации и компетенции, водещо до 

закриване на работни места; 

- Намаляващ дял на новоразкритите работни места (11,7% сред общо заявените), 

поради продължаващи колебания и несигурност в икономическата конюнктура, 

липса на инвестиции, финансови проблеми сред бизнес-структурите и др.; 

- Непривлекателни условия и ниско заплащане на труда в някои фирми, 

предпоставка за нежелание за работа от регистрираните безработни лица; 

- Ниска мотивация за труд и включване в професионално обучение, особено сред 

младите хора с нисък образователен ценз и без квалификация;  
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- Нарастващият дял на NEET’s групата младежи, които нито се обучават, нито са 

заети. 

 По време на заседанието беше представена дейността на синдикалните 

организации в Област Русе. Беше отбелязано, че само чрез развитие на ефективен 

социален диалог между работодатели, синдикати и държава могат да се изчистят 

противоречията и да се постигнат взаимноприемливи компромиси. 

 Г-н Станимир Станчев добави, че е необходима нова култура на социалния 

диалог, изградена на взаимно доверие и ангажименти на социалните партньори. 

 За доброто си партньорство и ангажираност към проблемите на социалните 

партньори Областният управител на Област Русе – доц. д-р Стефко Бурджиев и г-н 

Станимир Станчев получиха сертификати от г-н Кирил Черкезов – Председател на СРС 

на КТ „Подкрепа“ Русе. 

 34. „Годишни награди по безопасност и здраве в област Русе“ 

 Днес, 22.04.2016 Областният съвет по условия на труд удължава срока за 

кандидатстване в конкурс „Годишни награди по безопасност и здраве в област 

Русе“. 
 Припомняме,че номинациите се приемат в 3 категории: 

 1. Малки предприятия – до 50 наети; 

 2. Средни предприятия – от 50 до 250 наети; 

 3. Големи предприятия –  над 250 наети. 

 Всеки кандидат може да участва само в една от категориите. 

 Нямат право на участие предприятия, допуснали през 2014 г. смъртна 

злополука или злополука, довела до трайна инвалидност. 

 Необходими документи за кандидатстване 
 1. Попълнен формуляр за кандидатстване. 

 2. Допълнителни материали (включително снимки, презентации, графики, 

диаграми и др.) 

 Номинациите ще се приемат до 17,00 часа на 28.04.2016 г. на хартиен носител в 

Центъра за административно обслужване на Областна администрация – Русе, находящ 

се в гр.Русе, пл.Свобода 6, или по електронен път на официалната електронна поща на 

Областна администрация – Русе: governor@ruse.bg. 

 35. Ресурсен център Русе – пролетна изложба и концерт на тема „Творим 

заедно“ 

 Днес, 22.04.2016 г., Ресурсен център Русе за подпомагане на интегрираното 

обучение и възпитание на деца и ученици със специални образователни потребности 

организира пролетна изложба и концерт на тема „Творим заедно“. 

 Събитието уважи Явор Янчев – заместник областен управител. Той поздрави 

малчуганите, като отправи към тях благодарност за лъчезарните усмивки и добро 

настроение, които даряват на обществото посредством разгръщането на непринудения 

си талант и способности. Янчев приветства екипа на Ресурсен център Русе за 

положените труд и старание настоящата инициатива всяка година да бележи все по-

високи резултати в социалната интеграция на децата. 

 В края на изказването си, той поднесе красив букет цветя и поздравителен адрес 

на Гинка Иванова – директор на Ресурсния център от името на Областния управител на 

Област Русе. 

 36.  Национална научна конференция – „Виното – история и вдъхновение“  

 Днес, 25.04.2016 г., в Русе беше открита 2-дневна Национална научна 

конференция с международно участие „Виното – история и вдъхновение“ с организатор 

и домакин Регионална библиотека „Любен Каравелов“ – Русе. 

http://www.ruse.bg/zone/admin/uploads/files/%D0%A4%D0%BE%D1%80%D0%BC%D1%83%D0%BB%D1%8F%D1%80%20%D0%B7%D0%B0%20%D0%BA%D0%B0%D0%BD%D0%B4%D0%B8%D0%B4%D0%B0%D1%82%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5(1).doc
mailto:governor@ruse.bg
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 Форумът се осъществява в партньорство с Института за исторически 

изследвания към БАН, Националния институт за изследване на виното и спиртните 

напитки – ЕООД, Исторически и Философски факултети на СУ „Св. Климент 

Охридски“, факултет Природни науки и образование на РУ „Ангел Кънчев“и Висше 

училище по агробизнес и развитие на регионите – филиал Русе. 

 За приветствие и поднасяне на поздравителен адрес от името на Областния 

управител на Област Русе думата имаше Станимир Станчев – заместник областен 

управител. 

 Станчев определи конференцията, като вълнуващо за град Русе събитие и с 

потенциал да даде тласък в популяризирането на винения туризъм в Русенска област. 

 Той подчерта, че на виното трябва да се гледа като на средство за развитие на 

съвременния и най-красив български град Русе, тъй като „русенци са горди хора, с дух 

и история, те имат бъдеще, наситено с вдъхновение, любов и вяра“. На Теодора 

Евтимова – директор на Регионална библиотека „Любен Каравелов“, и нейния екип, 

Станчев пожела да продължат своята кауза и да дерзаят по пътя на успеха. Заместник 

областният управител остана с надежда Националната научна конференция с акцент 

ʚʠʥʦʪʦ да се утвърди като ежегодна, а пред 2017-та участниците да се поздравят с 

целите, които си поставят днес. 

 Форумът продължи с изнасянето на пленарен доклад от проф. д.н. Иван Маразов 

– научен ръководител на Конференцията. Тема на доклада беше „Тракийският пир“. 

 Преди да се премине към тематичните сесии, наградени бяха победителите в 

Националния конкурс за карикатура и шарж „Виното в бита и културата на 

европейските народи“. 

 37. Дни на отворените врати стартираха в Областна администрация – Русе 

 Днес, 25.04.2016 г., Явор Янчев – заместник областен управител на Област Русе, 

посрещна в кабинета си ученици и преподаватели от ПГПТ„Атанас Буров“. 

 Опознавателната среща с учениците се организира в рамките на традиционната 

за Областна администрация – Русе кампания „Дни на отворените врати“, инициатива на 

отдел „Административен контрол и регионално развитие“. 

 С радостни чувства Явор Янчев приветства възпитаниците на ПГПТ „Атанас 

Буров“. За основна цел на Дни на отворени врати в Областна администрация – Русе той 

определи възможността младите хора да получат реална представа за работата на 

държавните институции и да се запознаят със спецификата на административната 

дейност. 

 Отчитайки потенциала на младото поколение, поело по пътя на своята 

професионална реализация, Янчев се обърна към учениците с призив „каквито и да са 

изкушенията навън от България, насърчавам черпенето на международен опит в 

обучението, но с уговорката да се приберете в родината си, за да прилагате тук 

придобитите знания и умения“. 

 Посещението продължи с информационна обиколка на сградата на Областна 

администрация Русе и завърши с презентация на тема „Функции и правомощия на 

Областния управител“. 

 ɺ ʧʲʨʚʠʷ ʜʝʥ ʦʪ ɼʥʠ ʥʘ ʦʪʚʦʨʝʥʠ ʚʨʘʪʠ ʥʘ ʆʙʣʘʩʪʥʘ ʘʜʤʠʥʠʩʪʨʘʮʠʷ ï ʈʫʩʝ ʩʝ 

ʚʢʣʶʯʠʭʘ 26 ʫʯʝʥʠʢʘ ʥʘ ʇɻʇʊ Ăɸʪʘʥʘʩ ɹʫʨʦʚñ. ʇʨʦʬʝʩʠʦʥʘʣʥʘ ʛʠʤʥʘʟʠʷ ʧʦ 

ʧʨʦʤʠʰʣʝʥʠ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʠ Ăɸʪʘʥʘʩ ɹʫʨʦʚñ ʝ ʧʨʷʢ ʥʘʩʣʝʜʥʠʢ ʥʘ ʥʘʡ-ʜʦʙʨʠʪʝ ʪʨʘʜʠʮʠʠ 

ʥʘ ʜʦʧʲʣʥʠʪʝʣʥʦ ʟʘʥʘʷʪʯʠʡʩʢʦ ʫʯʠʣʠʱʝ Ăɸʪʘʥʘʩ ʎʦʥʝʚ ɹʫʨʦʚñ ʢʲʤ ʈʫʩʝʥʩʢʘʪʘ 

ʪʲʨʛʦʚʩʢʦ-ʠʥʜʫʩʪʨʠʘʣʥʘ ʢʘʤʘʨʘ, ʩʲʟʜʘʜʝʥʦ ʧʨʝʟ 1923 ʛʦʜʠʥʘ ʠ ʥʘ ʧʲʨʚʦʪʦ ʚ ɹʲʣʛʘʨʠʷ 

ʌʘʙʨʠʯʥʦ-ʟʘʚʦʜʩʢʦ ʫʯʠʣʠʱʝ, ʦʩʥʦʚʘʥʦ ʧʨʝʟ 1948 ʛʦʜʠʥʘ. ɼʥʝʩ ʇɻʇʊ Ăɸʪʘʥʘʩ ɹʫʨʦʚñ ʝ 

ʧʲʨʚʦʪʦ ʧʠʣʦʪʥʦ ʫʯʠʣʠʱʝ ʚ ʈʫʩʝʥʩʢʘ ʦʙʣʘʩʪ, ʚʲʚʝʣʦ ʚ ʫʯʝʙʥʘʪʘ ʩʠ ʧʨʦʛʨʘʤʘ ʜʫʘʣʥʦʪʦ 

ʦʙʫʯʝʥʠʝ. 
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 ʉʣʝʜʚʘʱʦʪʦ ʧʦʩʝʱʝʥʠʝ, ʦʨʛʘʥʠʟʠʨʘʥʦ ʚ ʨʘʤʢʠʪʝ ʥʘ ɼʥʠ ʥʘ ʦʪʚʦʨʝʥʠʪʝ ʚʨʘʪʠ, 

ʱʝ ʙʲʜʝ ʥʘ 27 ʘʧʨʠʣ (ʩʨʷʜʘ) ʩ ʫʯʝʥʠʮʠ ʦʪ ʄʘʪʝʤʘʪʠʯʝʩʢʘ ʛʠʤʥʘʟʠʷ Ăɹʘʙʘ ʊʦʥʢʘñ. 

 38. Стефко Бурджиев е съучредител на Български речен клъстер „Дунав“ 

 Днес, 26.04.2016 г., Русенски университет „Ангел Кънчев“ беше домакин на 

учредителен форум на Български речен клъстер „Дунав“. 

 В качеството си на областен управител на Област Русе доц. д-р Стефко 

Бурджиев беше съучредител на сдружението с нестопанска цел в обществена полза. 

 Съблюдавайки българското законодателство, Сдружението си поставя следните 

цели: да създава условия за максимално благоприятно развитие на речната индустрия в 

Република България; да обединява усилията на всички браншове от речната индустрия 

за повишаване на конкурентоспособността на този отрасъл; да популяризира речната 

индустрия на местно и национално равнище; както и да интегрира българската речна 

индустрия към международната транспортна мрежа. 

 В рамките на учредителното събрание бяха избрани органите на управление на 

Сдружението, а именно управителен и контролен съвет. 

 Предстои процедура по съдебна регистрация на Сдружение „Български речен 

клъстер „Дунав“. 

 39. Любо Ганев при Областния управител на област Русе 

 На посещение днес, 26.04.2016 г., при областния управител – доц. д-р Стефко 

Бурджиев, беше волейболната легенда на България – русенецът Любо Ганев. 

 Участници в неформалните разговори бяха още заместник областните 

управители на Област Русе – Станимир Станчев и Явор Янчев, както и проф. д-р 

Борислав Ангелов – ръководител на Университетския спортен център към РУ „Ангел 

Кънчев“. 

 Те коментираха механизмите за финансиране на спорта у нас, като беше 

изтъкната основополагащата роля в тази инициатива на мениджърите на спортните 

клубове. 

 Легендата Любо Ганев застана твърдо зад думите си, че доверието, екипната 

работа и интелектът в спорта са предопределящи за успеха. Повдигната беше темата за 

Русе и Световното първенство по волейбол през 2018 година. В тази връзка, посочени 

бяха изискванията в това отношение и възможностите на Русе да отговори на тях 

положително. 

 Доц. д-р Бурджиев беше категоричен, че Русе трябва да се позиционира на 

спортната сцена в страната. „Разполагаме с модерна спортна зала, както и с достатъчно 

спортни съоръжения, а с бъдещето подобряване на транспортната достъпност на Русе и 

областта се предполага още по-широко популяризиране на спортната култура тук и 

нейното развитие“, каза той. 

 Любо Ганев ще вземе участие в Ден на волейбола в Русе на 26 април, 

организиран в рамките на инициативата „Русе – европейски град на спорта“. 

 Програмата включва волейболна демонстрация на 26 април от 17:00 часа в 

залата за волейбол в Спортния комплекс на Русенския университет „Ангел Кънчев“, 

последвана от демонстрационен турнир с участието на волейболните отбори на 

Русенския университет „Ангел Кънчев“, ПГЕЕ „Апостол Арнаудов“ и МГ „Баба 

Тонка“. 

 ʃʶʙʦ ɻʘʥʝʚ ʟʘʧʦʯʚʘ ʩʚʦʷʪʘ ʢʘʨʠʝʨʘ ʚ Ăɼʫʥʘʚ ʈʫʩʝñ. ʇʨʝʟ 1983 ʛ. ʟʘʚʲʨʰʚʘ 

ʉʧʦʨʪʥʦʪʦ ʫʯʠʣʠʱʝ ʚ ʛʨ. ʈʫʩʝ. ɺʦʣʝʡʙʦʣʠʩʪʲʪ ʩʝ ʩʲʩʪʝʟʘʚʘ ʩʝʜʝʤ ʛʦʜʠʥʠ ʟʘ Ăʎʉʂɸñ, 

ʢʘʪʦ 5 ʧʲʪʠ ʝ ʰʘʤʧʠʦʥ ʥʘ ɹʲʣʛʘʨʠʷ. ʀʟʚʝʩʪʝʥ ʝ ʚ ʮʷʣ ʩʚʷʪ ʩʲʩ ʩʠʣʥʠʷ ʩʠ ʩʝʨʚʠʩ - 

ʫʜʘʨʲʪ ʤʫ ʝ ʩʲʩ ʩʢʦʨʦʩʪ 130 ʢʠʣʦʤʝʪʨʘ ʚ ʯʘʩ. ʅʦʩʠʪʝʣ ʝ ʥʘ ʤʥʦʛʦ ʩʧʦʨʪʥʠ ʦʪʣʠʯʠʷ. ɺ 

ʤʲʞʢʠʷ ʥʘʮʠʦʥʘʣʝʥ ʚʦʣʝʡʙʦʣʝʥ ʦʪʙʦʨ ʝ ʦʪ 1985 ʜʦ 1998 ʛʦʜʠʥʘ. ʅʦʩʠʪʝʣ ʝ ʥʘ ʙʨʦʥʟʦʚ 
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ʤʝʜʘʣ ʦʪ ʩʚʝʪʦʚʥʦʪʦ ʧʲʨʚʝʥʩʪʚʦ ʚʲʚ ʌʨʘʥʮʠʷ ʧʨʝʟ 1986 ʛ. ʋʯʘʩʪʚʘʣ ʝ ʚ ʜʚʝ 

ʆʣʠʤʧʠʘʜʠ. 

 40. Дни на отворените врати с ученици от МГ „Баба Тонка“ Русе 

 Днес, 27.04.2016 г., се проведоха Дни на отворените врати в Областна 

администрация Русе с ученици от МГ „Баба Тонка“ Русе. 

 Учениците бяха посрещнати в кабинета на г-н Станимир Станчев – заместник 

областен управител на Област Русе, който ги приветства с добри дошли в 

администрацията. 

 В своето обръщение към тях г-н Станчев призова младите хора да бъдат активни 

и иновативни, да задават въпроси, да бъдат упорити в преследване на мечтите си, 

защото бъдещето им зависи от самите тях. Станчев каза още: „България има нужда от 

уверени млади хора, които имат самочувствието, че могат и знаят“. 

 Учениците имаха възможност да направят информационна обиколка в 

администрацията. С тях разговаря и г-н Симеон Иванов – главен секретар, който ги 

запозна накратко с правомощията си, които са свързани с организиране, контрол и 

оценка работата на администрацията. 

 По-късно възпитаниците на Математическата гимназия се запознаха с 

Функциите и правомощията на Областния управител, които бяха представени от г-жа 

Пенка Попова – началник отдел „Административен контрол и регионално развитие“. 

 След това учениците бяха изключително активни и използваха възможността да 

зададат много въпроси на заместник областния управител. Въпроси бяха свързани с 

икономическото развитие на Област Русе, с привличането на нови инвестиции, липсата 

на работни места, качественото образование, ученическите стипендии за успех и 

тяхното разпределение в различните училища, реализацията на 

висококвалифицираните млади хора, ролята на гражданското общество във вземането 

на решения, както и ролята на Областния управител в съблюдаване на държавната 

политика на регионално ниво. 

 В хода на оживената дискусия, г-н Станчев призова учениците да продължават 

да са толкова активни и тази среща да е първата от поредица срещи, на които да бъдат 

поставяни въпроси, предложения и идеи. 

 В Дните на отворени врати днес се включиха 24 ученика от МГ „Баба Тонка“. 

 152 години история са свързани с МГ „Баба Тонка“. Основана в далечната 1864 

г. като Девическо училище, от 1970 година е профилирана математическа гимназия със 

специализирани паралелки по математика, информатика и биология и с интензивно 

изучаване на английски език. През годините Математическата гимназия в Русе 

безспорно се е утвърдила като едно от най-авторитетните и престижни учебни 

заведения в страната.  Доказателство за авторитета на училището са наградите и 

отличията, извоювани от учениците на национални и международни олимпиади и 

състезания, както и техните високи постижения в различни сфери на науката, 

изкуството и спорта. 

 По-рано през деня по БНТ2 беше излъчен репортаж с Областния управител на 

Област Русе – доц. д-р Стефко Бурджиев, и двама ученика от МГ „Баба Тонка“ – Ивона 

Йорданова и Стилиян Гаджев. 

 Те разговаряха за инициативата на Областна администрация – Русе „Дни на 

отворените врати“. 

 41. Институции от България и Румъния обсъдиха мерки за ограничаване на 

нерегламентирания трафик на животни 

 На 27.04.2016 г. в кабинета на заместник областния управител – Станимир 

Станчев, се проведе работна среща за набелязване на мерки за ограничаване на 

нерегламентирания трафик на животни през границата. 
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 На срещата присъстваха още заместник председателя на Окръжен съвет Гюргево 

– Думитру Гаврила и представители на Областна дирекция по безопасност на храните – 

Русе, Регионална дирекция „Гранична полиция” –  Русе, Областна дирекция на МВР – 

Русе, Изпълнителна агенция „Автомобилна администрация“ – Русе, Окръжна дирекция 

за Ветеринарно-санитарен контрол и защита на храните Гюргево, Окръжен инспекторат 

на „Гранична полиция” – Гюргево, експерти от Областна администрация Русе и 

Окръжен съвет Гюргево.  

 Г-н Ливиу Флореску – директор на Окръжна дирекция за Ветеринарно-

санитарен контрол и защита на храните Гюргево сподели, че за да се намали 

нерегламентирания внос на животни трябва да се увеличи както превенцията, така и 

глобите за нарушителите. 

 Д-р Андриан Райков – директор на Областна дирекция по безопасност на 

храните обясни, че един от проблемите, е че някои от превозните средства за 

транспортиране на животни не са лицензирани и нямат съответните документи. Той 

допълни, че при случай на задържани животни, те са конфискувани и се предприемат 

мерки в съответствие с закона, който в България е много добре разписан. Д-р Райков 

подчерта, че по-важно е да се прекрати преминаването на нерегламентирани 

транспортни средства както от България, така и от Румъния. 

 По време на дискусията заместник областния управител – Станимир Станчев 

допълни, че случаите на нелегален внос и износ на животни е намалял след засилване 

на контрола и от отдел „Фискален контрол” на НАП на границата. 

 В края на срещата участниците се обединиха около идеята при констатиране на 

нерегламентиран внос на животни от Румъния да бъдат връщани в Румъния и 

съответно да се прилага това и за България.   

 42.  „Новите европейски стандарти за прилагане на алтернативи на 

лишаването от свобода“ 

 Днес, 28.04.2016 г., от 11.00 часа в зала „Бизнес Хол“ на хотел „Космополитън“ в 

гр. Русе се проведе заключителна пресконференция за представяне на резултатите на 

проект „Новите европейски стандарти за прилагане на алтернативи на лишаването от 

свобода“. 

 Проектът се изпълнява от Сдружение „Българо-Румънски трансграничен 

институт по медиация“ (www.brtim.com) в партньорство със Сдружение „Институт за 

решаване на конфликти“ (www.irc-bg.org). Пресконференцията е част от дейност 

„Мерки за повишаване на осведомеността по отношение прилагането на пробация и 

отклоняващи мерки“ на проекта, който е финансиран по Малка грантова схема на 

Програма BG 15 на Норвежкия финансов механизъм 2009-2014 г. с програмен оператор 

– министерство на правосъдието. 

 Официален гост на събитието бе Станимир Станчев – заместник областен 

управител. 

 Той поздрави г-н Ивайло Иванов за постигнатите резултати при реализирането 

на проекта. Станчев обясни, че е изключително важно да се работи в посока 

подобряване на устойчивостта на реализираните проекти чрез постоянство и желание. 

 Пресконференцията продължи с предствянето на конкретните резултати и 

постигнатите успехи по време на изпълнението на проекта. 

  
 

 

http://www.brtim.com/
http://www.irc-bg.org/
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 43. Стефко Бурджиев  – гост на национални конни надбягвания в Сандрово 

 На 30 април 2016 г. Сандрово бе домакин на четвъртия пореден турнир по конни 

надбягвания, чиито организатори са Община Русе и кметство с. Сандрово. 

 Събитието уважиха народните представители от 19-ти МИР в 43-тото Народно 

събрание – Светлана Ангелова и Пламен Нунев, доц. д-р Стефко Бурджиев – областен 

управител на Област Русе, и неговият заместник – Станимир Станчев, кметът на 

Община Русе – Пламен Стоилов и зам.-кметът „Хуманитарни дейности“ – Иван 

Григоров. Тази година в състезанието участие взеха 120 елитни коне и ездачи. По 

програма проведените надбягвания бяха в следните гари: 

- 1000 метра – кобили до 2 години, жребци до 2 години; 

- 1600 метра – кобили и жребци до 3 години; 

- 1600 метра – арабски жребци над 3 години; 

- 1700 метра – коне над 3 години; 

- 2400 метра – коне над 3 години; 

- 3000 метра – коне над 3 години. 
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7000, гр. Русе, пл. „Свобода” 6, ет. 4 и 5. 

тел. 082812223, факс: 082 820092 

web: www.ruse.bg 

e-mail: governor@ru.bg  
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